
Protokół nr XXXIV/2017

XXXIV zwyczajnej  sesji Rady Gminy  Rzekuń 

w dniu 30 maja 2017 roku

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Otwieram XXXIV sesję zwyczajną sesję Rady Gminy

Rzekuń w dniu trzydziestym maja 2017 roku.

Witam serdecznie Państwa Radnych, Sołtysów, zaproszonych gości, mieszkańców, media, witam

Pana Wójta, Panią Sekretarz, Panią Skarbnik.

Stwierdzam,  iż  w  obradach  uczestniczy  14  radnych  co  wobec  całego  składu  wynoszącego  15

radnych stanowi quorum pozwalających do podejmowania prawomocnych decyzji.

Państwo Radni otrzymali porządek obrad, czy są uwagi do porządku obrad? Nie widzę.  Proszę

Państwa chciałbym zgłosić, zaproponować, wysokiej radzie dwa punkty do porządku obrad. Jeden

będzie  wynikał  z  mojej  notatki  służbowej  złożonej  w  dniu  dzisiejszym,  sporządzonej  we

wczorajszym dniu:

„ W dniu 29 maja 2017 r.  o godz. 12.00 wraz z Przewodniczącym Budżetu i Oświaty Piotrem

Suchtą udałem się do sali konferencyjnej w Urzędzie Gminy Rzekuń celem podpisania uchwały

Rady Gminy dotyczącej zmian w budżecie gminy Rzekuń na 2017 r. Uchwała została podjęta na

sesji Rady Gminy Rzekuń w dn. 22. 05. 2017 r. w związku z uchwałą nr 10.68.2017 r. Kolegium

Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Warszawie  z  dnia  9  maja  2017r.  dotyczącej  wszczęcia

postępowania w sprawie uznania za nieważną uchwały Nr XXXII/217/2017 Rady Gminy Rzekuń z

dn. 11 kwietnia 2017 r. dotyczącej zmian w budżecie gminy Rzekuń na 2017 r. Z uwagi na fakt, że

przygotowana uchwała nie odzwierciedla woli rady gminy Rzekuń wyrażonej podczas głosowania,

odmówiłem podpisania uchwały. Intencją radnych Rady Gminy Rzekuń było naprawienie uchwały

budżetowej, a głosowanie dotyczyło dwóch wniosków do zmian w budżecie gminy, co pozwoliło

zbilansować wykazany deficyt w kwocie 3.312.000 zł”.

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- odczytał sporządzoną notatkę ( tekst notatki powyżej)

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- W związku z powyższym składam wniosek, w związku

z przygotowaną przez organ wykonawczy uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy Rzekuń na

2017 roku po podpisaniu,  do podpisu Przewodniczącego Rady Gminy w Rzekuniu niezgodną z

wolą  organu  stanowiącego  lub  niezrozumienie  przez  organ  wykonawczy intencji  Rady  Gminy

Rzekuń. Składam wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian

w budżecie gminy Rzekuń na 2017 rok w związku z uchwałą Nr 10.68.2017 Kolegium Regionalnej
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Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 09 maja 2017 roku.

W celu przeprowadzenia reasumpcji głosowania z dnia 22 maja 2017 roku, w sprawie ww. uchwały.

I  przeczytam Państwu  uzasadnienie  do  projektu  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  gminy

Rzekuń na 2017 r. w związku z uchwałą Nr 10.68.2017 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej

w Warszawie z dnia 09 maja 2017 roku.

„ Uzasadnienie

do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rzekuń na 2017 r. w związku z uchwałą

Nr 10.68.2017 Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 09 maja 2017 roku.

Rada Gminy Rzekuń na XXXII nadzwyczajnej  sesji  Rady Gminy w dniu  11  kwietnia  2017 r.

wprowadziła do zaproponowanego projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2017 rok

następujące zmiany:

I. Nie wprowadzać zmian uwzględnionych w punktach: 5, 6, 7, 8, 9, 11, 14, 16, 18, 19, 20, 21, 22,

23, 24, 25, 28, 29, 30, 31, 32, 35, 38, 39, 41, 42, i 44 w uzasadnieniu do projektu uchwały w

sprawie zmian w budżecie Gminy Rzekuń na 2017 rok.

sj 2. Zwiększa się wydatki w dz. 600, rozdz. 60016, § 4300 „Bieżące utrzymanie dróg" w kwocie

90.000 zł  z  przeznaczeniem na  poprawę stanu nawierzchni  dróg w miejscowościach:  Dzbenin-

20.000 zł, Przytuły Nowe- 20.000 zł, Rozwory- 20.000 zł, Przytuły Stare- 10.000 zł, Susk Nowy-

10,000 zł, Korczaki- 10.000 zł.

3. Przeznaczyć kwotę 4.000 zł na zamontowanie czterech luster:

skrzyżowanie ul. Nowej i Księdza Skłodowskiego w Rzekuniu,

skrzyżowanie ul. Miłej i Mazowieckiej w Rzekuniu,

na wyjeździe z ul. Sosnowej na drogę powiatową w Susku Nowym,

na wyjeździe z ul. Dobrej na drogę powiatową w Dzbeninie.

4. Przeznaczyć kwotę 70.000 zł na dokończenie przebudowy sieci wodociągowej w Zabielu.

5.  Wprowadza się zadanie pn.:  „ Przebudowa drogi powiatowej  Nr 2551W Rzekuń - Zabiele -

Łątczyn od km 8+160,00 do km 11+224,00 w ramach RPO WM-RIT" jednocześnie wartość dotacji

ustala się w wysokości 250.000 zł.

6.  Zadanie  pn.:  „  Remont  odcinka  drogi  ozn.  nr  geod.  184 w miejscowości  Laskowiec  od  ul.

Granicznej do ul. Nowej" otrzymuje nazwę „ Przebudowa drogi gminnej ozn. nr geod. 328, 184 i

329 w miejscowości Laskowiec".

7.  Zadanie  pn.:  „Przebudowa skrzyżowania ul.  Ławskiej  i  Ostrowskiej  w Rzekuniu" otrzymuje

nazwę  „  Wykonanie  dokumentacji  technicznej  na  przebudowę  ul.  Kruczej  wraz  z  przebudową

skrzyżowania z ul. Ławską i Ostrowską w Rzekuniu".
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8.  Przeznaczyć  kwotę  30.000  zł  na  wykonanie  dokumentacji  technicznej  na  budowę  boiska

wielofunkcyjnego przy świetlicy w miejscowości Zabiele.

9. Zwiększa się wydatki w dz. 010, rozdz. 01010, § 6050 na zadaniu pn.: „Budowa kanalizacji

sanitarnej w Dzbeninie" w kwocie 500.000 zł, jednocześnie zmniejsza się wydatki w roku 2019 w

kwocie 500.000 zł.

10. Zwiększa się wydatki na zadaniu pn.: „Przebudowa dróg powiatowych nr 2581 W, nr 2588 W,

nr 2568W, nr 2569W na terenie Gminy Rzekuń" do kwoty 1.000.000 zł,

II. Zwiększa się wydatki na zadaniu pn.: „Budowa sali sportowej przy Szkole Podstawowej im.

Mieczysława Czychowskiego w Dzbeninie"  w kwocie 2.000.000 zł,  jednocześnie zmniejsza się

wydatki w roku 2018 w kwotę 600.000 zł i w roku 2019 w kwocie 1.400.000 zł.

12. Zwiększa się wydatki w dz. 900, rozdz. 90015, § 6050 w kwocie 86.000 zł, z przeznaczeniem

na rozbudowę oświetlenia na:

zamontowanie 4 lamp na ul. Wspólna i droga ozn. nr geod. 530 w miejscowości Dzbenin- 10.000

zł,

wykonanie  oświetlenia  na  ul.  Mazowieckiej  w  Rzekuniu  (od  ul.  Ostrowskiej  do  przejazdu

kolejowego, droga ozn. nr geod. 661 i 640)- 30.000 zł.

zamontowanie  3  lamp przy drodze  powiatowej  w  miejscowości  Dzbenin  (droga  ozn.  nr  geod.

509/2)-10.000 zł,

zamontowanie 1 lampy na skrzyżowaniu ul. Polnej z ul. Agrestową w miejscowości Rzekuń- 3.000

zł,

zamontowanie 1 lampy na skrzyżowaniu ul. Polnej z ul. Porzeczkową w miejscowości Rzekuń-

3.000 zł,

zamontowanie 2 lamp na ul. Zacisznej w miejscowości Ławy- 5.000 zł,

wykonanie projektu technicznego i zamontowanie 3 lamp na ul. Leśnej w miejscowości Kamianka-

15.000 zł.

wykonanie  projektu  technicznego  i  zamontowanie  2  lamp  na  drodze  ozn.  nr  geod.  253  w

miejscowości Korczaki- 10.000 zł.

13. Zwiększa się wydatki na zadaniu pn.: „Modernizacja CO w świetlicy w miejscowości Zabiele"

w kwocie 50.000 zł.

14. Zwiększa się wydatki na zadaniu pn.: „Termomodernizacja i wymiana poszycia dachu wraz z

zagospodarowaniem terenu przy świetlicy w miejscowości Zabiele" w kwocie 100.000 zł.

15. Przeznaczyć kwotę 5.000 zł na wykonanie sieci wodociągowej w drodze ozn. nr geod. 439/2 w

miejscowości Rzekuń.

16. Doprowadzić do równowagi budżetowej z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych.

3/52



Rada Gminy Rzekuń przyjęła projekt uchwały wraz z wnioskami. W dniu 20 kwietnia 2017 r. Wójt

Gminy Rzekuń wniósł skargę na powyższą uchwałę zarzucając wprowadzonym przez Radę Gminy

zmianom  m.in.:  że  w  uchwale  został  zwiększony  deficyt  o  kwotę  3.312.000  zł,  na  którego

przekroczenie  nie  wyraził  on  zgody.  Rada  Gminy  Rzekuń  otrzymała  uchwałę  Nr  10.68.2017

Kolegium Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Warszawie  z  dnia  09  maja  2017  r.  wskazującą

sposób  usunięcia  nieprawidłowości  poprzez  doprowadzenie  do  zgodności  z  prawem  kwoty

planowanego deficytu przez jego zmniejszenie o kwotę 3.312.000 zł. Rada Gminy Rzekuń w dniu

22  maja  2017  r.  na  XXXIII  nadzwyczajnej  sesji  Rady  Gminy  wprowadziła  kolejne  zmiany

zmniejszające  deficyt  budżetowy  o  kwotę  wskazaną  w  uchwale  Kolegium  Regionalnej  Izby

Obrachunkowej w Warszawie, jednocześnie wprowadzając następujące wnioski:

1.  Zwiększa  się  dochody o  kwotę  1.500.000 zł  ze  sprzedaży nieruchomości  na  terenie  Gminy

Rzekuń.

2. Zmniejsza się wydatki na zadaniu pn.: „Budowa sali sportowej przy Szkole Podstawowej im.

Mieczysława Czychowskiego w Dzbeninie" w kwocie 1.200.000 zł.

3. Zmniejsza się wydatki na zadaniu pn.: „Wykonania dokumentacji technicznej na budowę boiska

wielofunkcyjnego przy świetlicy w miejscowości Zabiele" w kwotę

10.000 zł.

4. Zmniejsza się wydatki na zadaniu pn.: „Termomodernizacja i wymiana poszycia dachu wraz z

zagospodarowaniem terenu przy świetlicy w miejscowości Zabiele" w kwocie 30.000 zł.

5. Zmniejsza się wydatki w dz. 750, rozdz. 75023, § 4010 w kwocie 500.000 zł.

6. Zmniejsza się wydatki w dz. 750, rozdz. 75023, § 4300 w kwocie 60.000 zł.

7. Zmniejsza się wydatki w dz. 750, rozdz. 75023, § 4170 w kwocie 12.000 zł.

8. Doprowadzić projekt uchwały oraz załączniki do zgodności z podjętymi wnioskami.

Intencją  organu  stanowiącego  było  utrzymanie  wniosków  przegłosowanych  na  XXXII

nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w dniu 11 kwietnia 2017 r. oraz wniosków przegłosowanych na

XXXIII nadzwyczajnej sesji Rady Gminy w dniu 22 maja 2017 r. Organ wykonawczy przygotował

do podpisu Przewodniczącemu Rady Gminy w Rzekuniu uchwałę z pominięciem wniosków z dnia

11 kwietnia 2017 r. co wskazuje na celowe działanie niezgodne z intencją Rady Gminy Rzekuń,

bądź  niezrozumienie  intencji  organu  stanowiącego.  W  związku  z  powyższym  zasadnym  jest

przeprowadzenie  reasumpcji  głosowania  i  szczegółowe  wskazanie  przez  Radę  Gminy  Rzekuń

zmian do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rzekuń na 2017 r przedłożonego

przez Wójta na XXXII nadzwyczajną sesję Rady Gminy Rzekuń w dniu 11 kwietnia 2017 r.”.

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- odczytał uzasadnienie ( tekst powyżej).
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Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Proszę  Państwa  to  jest  jeden  wniosek  i  to  bym

proponował jako. Proszę Państwa dziś też zwróciłem się do Pani Sekretarz i Pani do obsługi Rady o

przygotowywanie scenariusza obrad, Pan Wójt zabronił, jeżeli by proszę Państwa ze względu na to

że jest to dużo dokumentów i w czasie prowadzenia obrad, człowiek może coś pomylić i ja w tej

chwili to też uczyniłem ten wniosek odczytałem on będzie ja go zaproponuje jako punkt drugi,

punkt  trzeci  przepraszam  do  porządku  obrad  ale  czy  Państwu  przeczytam  porządek  obrad

dzisiejszej sesji, na którą żeśmy się zebrali, bo tego nie uczyniłem:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad;

2. przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Rzekuń Nr XXVIII, XXIX, XXX, XXXI;

3. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Rzekuniu;

4. rozpatrzenie sprawozdania „Ocena zasobów pomocy społecznej”;

5. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowościach: Rzekuń, 

Dzbenin, Ławy;

6. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych;

7. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2016 rok;

8. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieudzielenia Wójtowi Gminy Rzekuń 

absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016 rok;

9. sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami;

10. sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady w okresie między sesjami;

11. interpelacje, zapytania Państwa Radnych i Sołtysów;

12. odpowiedzi na interpelacje, zapytania Państwa Radnych i Sołtysów;

13. wolne wnioski i informacje;

14. zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka-  Ten odczytany wniosek bym proponował jako punkt

trzeci do porządku obrad.

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka-  Natomiast proszę Państwa chciałbym jeszcze złożyć

jeden projekt uchwały też prosiłem biuro obsługi rady o przygotowanie tez dostałem odmowę, że

takiego czegoś nie będziemy przygotowywali bo nie zezwala zwierzchnik. 
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I uchwała nr  Rady Gminy Rzekuń z dnia w sprawie zmian w statucie Gminy Rzekuń.

Przewodniczący rady odczytał projekt uchwały.

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  I  to  bym  proponował  proszę  Państwa  jako  punkt

czwarty porządku obrad.

Teraz poddaję pod głosowanie przyjęcia do porządku obrad projektu uchwały w sprawie wniosku

odczytanego  do  budżetu  wraz  z  budżetem,  w  związku  z  uchwałą  Nr  10.68.2017  Kolegium

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 09 maja 2017 roku.

Kto z Państwa radnych jest za tym, żeby ten punkt wprowadzić do porządku obrad proszony jest

o podniesienie ręki, dziękuję kto jest przeciw, kto się wstrzymał od głosowania?

Stwierdzam iż  wniosek  został  przyjęty  w  głosowaniu  jawnym  w  obecności  14  radnych  9  za,

przy 5 wstrzymujących się, głosów sprzeciwu nie było i poddaję pod głosowanie punkt następny do

porządku obrad w sprawie zmian w statucie gminy Rzekuń.

Kto  z  Państwa  Radnych  jest  za  przyjęciem  tego  wniosku  do  porządku  obrad  proszony  jest

o podniesienie ręki, kto jest przeciw, kto się wstrzymał. Dziękuję. 

Stwierdzam,  iż  wniosek  został  poddany  pod  głosowanie  otrzymał  9  głosów  za,

przy 5 wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- odczytał odczytam teraz Państwu porządek obrad po

naniesionych poprawkach:

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad;

2. przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy Rzekuń Nr XXVIII, XXIX, XXX, XXXI;

3. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rzekuń na 2017 rok;

4. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Rzekuń;

5. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Rzekuniu;

6. rozpatrzenie sprawozdania „Ocena zasobów pomocy społecznej”;

7. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania nazw ulic w miejscowościach: Rzekuń, 

Dzbenin, Ławy;

8. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych;

9. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 

2016 rok;

10. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nieudzielenia Wójtowi Gminy Rzekuń 
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absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016 rok;

11. sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami;

12. sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady w okresie między sesjami;

13. interpelacje, zapytania Państwa Radnych i Sołtysów;

14. odpowiedzi na interpelacje, zapytania Państwa Radnych i Sołtysów;

15. wolne wnioski i informacje;

16. zakończenie obrad. 

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka-  Przechodzimy do punktu następnego porządku obrad

czyli do punktu drugiego. 

Do punktu 2.

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-Kolejny  2.  punkt  porządku  obrad  to  przyjęcie

protokołu:

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Protokoły  był  dostępne  do  wglądu,  zgodnie  z

informacją zawartą w zawiadomieniu o dzisiejszej sesji.

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Czy są uwagi do protokołów? 

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Poddaję  pod  głosowanie  przyjęcie  protokołu  Nr

XXVIII/2017 z sesji Rady Gminy:

– Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu  XXVIII/2017 sesji Rady Gminy Rzekuń
proszony jest  o podniesienie ręki  - 7 radnych,

– Kto jest przeciw  - 2 radnych,
– Kto wstrzymał się od głosowania  - 2 radnych, 
– 2 radnych nie brało udziału w głosowaniu

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Stwierdzam,  iż  protokół  Nr  XXVIII/2017 został

przyjęty w głosowaniu jawnym, w obecności 13 radnych, 7 głosami za.

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Poddaję  pod  głosowanie  przyjęcie  protokołu  Nr

XXIX/2017 z sesji Rady Gminy:

– Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu  XXIX/2017 sesji Rady Gminy Rzekuń
proszony jest  o podniesienie ręki  - 6 radnych,
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– Kto jest przeciw  - 1 radnych,
– Kto wstrzymał się od głosowania  - 5 radnych,

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Stwierdzam, iż protokół Nr XXIX/2017 został przyjęty

w głosowaniu jawnym, w obecności 13 radnych, 6 głosami za.

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-Poddaje  pod  głosowanie  przyjęcie  protokołu  Nr

XXX/2017 z sesji Rady Gminy:

– Kto z Państwa Radnych jest  za przyjęciem protokołu  XXX/2017 sesji Rady Gminy Rzekuń
proszony jest  o podniesienie ręki  - 6 radnych,

– Kto jest przeciw  - 2 radnych,
– Kto wstrzymał się od głosowania  - 5 radnych,

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka-Stwierdzam, iż protokół Nr XXX/2017 został przyjęty

w głosowaniu jawnym, w obecności 14 radnych, 6 głosami za.

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Poddaję  pod  głosowanie  przyjęcie  protokołu  Nr

XXXI/2017 z sesji Rady Gminy:

– Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem protokołu  XXXI/2017 sesji Rady Gminy Rzekuń
proszony jest  o podniesienie ręki  - 6 radnych,

– Kto jest przeciw  - 2 radnych,
– Kto wstrzymał się od głosowania  - 6 radnych,

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Stwierdzam, iż protokół Nr XXXI/2017 został przyjęty

w głosowaniu jawnym, w obecności 14 radnych, 6 głosami za.

Do punktu 3.

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka-  Przechodzimy do punktu następnego porządku obrad

to jest … punkt następny porządku obrad to jest proszę państwa uchwała budżetowa, którą żeśmy

przerabiali  na ostatniej  sesji  nadzwyczajnej  i  zostało proszę państwa,  no nie  odzwierciedliło  to

intencji  rady,  dlatego nie podpisałem tego proszę państwa, tego, tej  uchwały o tak powiem, tej

uchwały.  Przygotowaliśmy proszę państwa dla  jasności wyrażenia woli,  reasumpcję tego co się

wydarzyło. W mojej ocenie ono się nie powinno wydarzyć, bo mamy symptomy i wiemy jak to

wyglądało, kto chciał, kto nie chciał, a my to wiemy. Natomiast nie jest to miejsce i czas na to żeby

takie rzeczy po prostu rada musi zrobić tak, żeby było dobrze.
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Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Otwieram dyskusję  w tym punkcie  kto  z  państwa

radnych chciałby zabrać głos na razie pytam  państwa radnych, proszę radnego Suchtę.

Pan Piotr Suchta- radny- Panie Przewodniczący, panie Wójcie, Szanowni państwo w związku z

zaistniałą sytuacją, tak jak Pan przewodniczący przedstawił, może poprosilibyśmy panią skarbnik,

która przygotowywała tą uchwałę, żeby wytłumaczyła radnym jak doszło do tej powiedzmy tego

niezrozumienia, tej pomyłki dlaczego  nie poinformowała Przewodniczącego o zaistniałej sytuacji.

Później  pana Wójta,   najpierw poprosilibyśmy Panią Skarbnik,  dlaczego pan się boi,  żeby pani

Skarbnik odpowiadała?  

Pan Wójt- niczego się nie boję.

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- proszę Państwa, obrady prowadzi Przewodniczący. I

przewodniczący  udziela  głosu.  Czy  Pani  skarbnik  jest  w  stanie  udzielić  nam  odpowiedzi  na

pytania? Ja czekam na panią Skarbnik, panie Wójcie. 

Pan Wójt- ja będę odpowiadał. 

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka-  panie Wójcie, ja na razie nie udzieliłem Panu głosu.

Spokojnie proszę się nie denerwować. 

Pan Wójt- nich mnie pan nie poucza, ja się nie denerwuję. Niech pan uzna w końcu, że Wójtem w

tej gminie jestem ja- Wójt Stanisław Godzina. 

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  panie  Wójcie,  pan  uczestniczy  w  sesji  z  głosem

doradczym.  Jeżeli  będziemy  potrzebowali  takiego  głosu,  to  zasięgniemy.  Pani  skarbnik

przygotowała na wczorajszy dzień, była przy tym jak wraz z przewodniczącym komisji budżetu i

Oświaty byliśmy, żeby sprawdzić te uchwały i podpisać. To niech pan Wójt przychodzi z projektem

uchwały  do  podpisania,  dlaczego  pan  tego  nie  zrobił?  Ja  na  razie  mówię  głośno,  na  razie  ja

prowadzę, niech pan Wójt się przyzwyczai. Ktoś prowadzi te obrady i odpowiada za porządek. Nie

udzieliłem panu głosu, panie Wójcie. Nie może pan tego zrozumieć? 

Pan Wójt- Dokąd pan mi nie udzieli głosu, pani Skarbnik nie będzie odpowiadać. 
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Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Ja nadal nie udzieliłem panu głosu, nie jesteśmy w tym

punkcie.  Proszę  nie  protokołować,  nie  jest  udzielony  głos.  Czy  pani  Skarbnik  jest  w  stanie

odpowiedzieć na to pytanie. Czy pani Skarbnik jest ubezwłasnowolniona? Chyba nie. Ma prawa

obywatelskie, wyborcze. Proszę pani Skarbnik odpowiedzieć. 

Pani Skarbnik- Wysoka Rado, Szanowni Państwo. Ciężko mi jest w tej  chwili odnieść się, ze

względu na to że nie mam przy sobie wniosku złożonego przez Przewodniczącego Komisji Budżetu

i Oświaty. Tytuł wniosku zdeterminował to, w jakim kształcie była przygotowana uchwała. 

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- to już wszystko tak? Nie miała pani w zamyśle, żeby

zadzwonić do przewodniczącego, żeby się dopytać

Pani Skarbnik- Panie Przewodniczący nie mam przy sobie tego wniosku. 

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- dobrze, dziękuję bardzo. 

Pani Skarbnik- prosiłam wczoraj, żeby pan przeczytał nagłówek. 

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka-  dobrze dziękuję bardzo, proszę pan Przewodniczący

Komisji budżetu i oświaty, pan Piotr Suchta. 

Pan Piotr Suchta- radny- Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo. Pani skarbnik

bardzo mało ma na ten temat do powiedzenia. Ja Państwo troszkę naświetle jak sytuacja wyglądała.

Nie mieliśmy protokołu z sesji XXXIII, także nie wiemy w jaki sposób Przewodniczący poddał pod

głosowanie  wniosek,  ale  zapewne  było  celem wprowadzenie  wniosków  wprowadzonych  przez

Radę, nie przez Pana Wójta. Uchwała, która została złożona jest konkretną bzdurą. Powychodziły

tam deficyty na inwestycjach, na inwestycji której nie mamy w ogóle w budżecie. Już dawało to

symptomy do tego, że coś jest nie tak, ze w złą stronę idziemy. Ja czytając to, mogę wnioskować, że

było to celowe działanie. Informacje jakie uzyskałem w Regionalnej Izbie Obrachunkowej, pani

Skarbnik kontaktowała się z Regionalna Izbą Obrachunkową, gdzie może nie powiem, że została

zobligowana,  została  w  jakiś  sposób  przywołana,  aby  powiadomić  o  zaistniałej  sytuacji

Przewodniczącego Rady, aby wskazał co było intencja Rady Gminy, które wnioski. Pani Skarbnik

tego  nie  uczyniła.  Przygotowała  natomiast  projekt  uchwały  w  ogóle  niezgodne  z  tym,  co
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przegłosowaliśmy na  kolejnej  sesji  Rady Gminy.  W związku z tym,  jest  ta  dzisiejsza sytuacja,

dziękuję. 

Pan  Wójt-  Wysoka  Rado,  Szanowni  Państwo.  Już  minęło  pół  roku,  a  gmina  Rzekuń  nie  ma

budżetu.  Długo  jeszcze  nie  będzie,  wiadomo  będzie  po  rozstrzygnięciach  albo  po  procedurze

nadzorczej.  To  co  zrobiliście  państwo  na  poprzedniej  sesji,  zostało  wprowadzone  do  budżetu,

zgodnie z obowiązującymi przepisami dostarczono do Regionalnej Izby Obrachunkowej. Jeżeli pan

radny mówił na poprzedniej sesji, że ktoś się oderwał od rzeczywistości, to na pewno pan. Pan

przedstawił  te  wnioski,  a  panowie  radni  to  przegłosowaliście,  nie  wiedząc  co.  I  dokładnie  z

zapisem, który był w tym wniosku została ta uchwała przygotowana. Dzisiaj pan Przewodniczący

czytał reasumpcję, panie Przewodniczący w każdej szkole uczą, że reasumpcja to jest powtórzenie

tego co było. A pan nie powtórzył tego co było, bo było co innego poddane pod głosowanie, a dziś

jest  zupełnie  co  innego.  Na  dzień  dzisiejszy  nie  było  inicjatywy  uchwałodawczej.  Nie  było

inicjatywy uchwałodawczej.  Ja  nie  wiem co  zrobi  Regionalna  Izba  Obrachunkowa,  bo  to  jest

instytucja  nie  do  końca  przewidywalna,  przynajmniej  dla  nas.  Natomiast  wiem na  pewno,  że

jesteśmy w połowie roku i nie mamy ani prognozy wieloletniej i nie mamy uchwalonego budżetu. A

to  co  pan  radny  powypisywał  w  tym  budżecie,  co  panowie  radni  nie  wiedząc  co  głosujecie,

przegłosowaliście. To po prostu jest,  nie ma nic wspólnego z rzeczywistością. Jeżeli wieszamy-

powiem kolokwialnie, potężne kwoty na inwestycjach, które są z góry nie wykonalne, bo nie mamy

praw do nieruchomości.  Albo bez  negocjacji,  bez  praw,  bez  niczego  przeznaczamy,  bo  ktoś  z

tylnego siedzenia mówi, 1 mln zł na drogi powiatowe a my mamy tyle dróg gminnych do zrobienia.

Zdejmujecie  środki  z  dróg  gminnych  po  przetargu  w  Tobolicach,  a  przeznaczacie  na  drogi

powiatowe, ja nie mówię, że one są niepotrzebne, tylko w odpowiedniej procedurze, tak jak to się

do tej pory odbywało. Ze środków z oszczędności, a nie tak wolna ręka, bo ktoś pomyślał gdzieś, że

damy do Starosty 1 mln zł. Tak nie róbmy. Dbajmy o finanse naszej gminy, dbajmy o to, żeby móc

budować w pierwszej kolejności to, co jest naszym obowiązkiem. Obowiązkiem są drogi gminne,

kanalizacja, wodociągi, oświetlenia. Powiat wspomagaliśmy i będziemy wspomagać, ale w zakresie

możliwym do zaakceptowania. Dlatego to, co pan przewodniczący to co pan wielokrotnie sugeruje,

tymi kłamstwami pan się non stop posługuje i niezrozumieniem słów. Reasumpcja to nie jest od

nowa głosowanie nowej uchwały, to jest powtórzenie głosowania, wtedy kiedy nie doliczono, nie

policzono głosów. Natomiast, pan poddał pod głosowanie zupełnie nowy projekt uchwały, nie wiem

co zrobimy, nie wiem jaka będzie dalsza procedura. Będziemy się zastanawiać z panią Mecenas,

dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- dziękuję, za chwile odpalę sobie w tablecie, to o czym

mówił pan Wójt. Tak po prostu być nie może. A co do dróg powiatowych, proszę Państwa, cała

Rada wyraziła wolę, żeby drogi powiatowe robić. Jedynie pan Wójt upiera się że nie. Przez pana

upór straciliśmy wpływy z Elektrowni

Pan Wójt mówi, że przewodniczący go oskarża. 

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- ja nie oskarżam, nie jest pan panie Wójcie na jarmarku,

proszę słuchać.   Mnie Rada powierzyła obowiązki,  a panu inne,  pan jest  tutaj  gościem. Proszę

zachowywać się jak gość. Otwieram dyskusję. 

34:08 

Pan Piotr Suchta- radny- Panie przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo. W związku z

powyższym jeszcze raz odczytamy wnioski, żeby było wiadomo nad czym głosujemy, żeby pani

Skarbnik mogła słuchać, żeby nie popełniać błędów, panie Wójcie, niech pan tez słucha uważnie.

Żeby  było  wiadomo,  co  było  intencją  Rady,  nad  czym  Rada  głosowała.  Także  jeszcze  raz

przeczytam Państwu wnioski do projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rzekuń na

2017 rok „ Nie wprowadzać zmian (…), kończy się na Doprowadzić do równowagi budżetowej z

lat ubiegłych”. Kolejne wnioski, które były „ Zwiększa się dochody (…), a kończy doprowadzić

projekt uchwały oraz załączniki do zgodności z podjętymi wnioskami”.

„ 1. Nie wprowadzać zmian uwzględnionych w punktach: 5, 6, 7, 8, 9, 11, 14, 16, 18, 19, 20, 21, 22,

23, 24, 25, 28, 29, 30, 31, 32, 35, 38, 39, 41, 42, i 44 w uzasadnieniu do projektu uchwały w

sprawie zmian w budżecie Gminy Rzekuń na 2017 rok.

2. Zwiększa się wydatki w dz. 600, rozdz. 60016, § 4300 „Bieżące utrzymanie dróg" w kwocie

90.000 zł  z  przeznaczeniem na  poprawę stanu nawierzchni  dróg w miejscowościach:  Dzbenin-

20.000 zł, Przytuły Nowe- 20.000 zł, Rozwory- 20.000 zł, Przytuły Stare- 10.000 zł, Susk Nowy-

10,000 zł, Korczaki- 10.000 zł.

3. Przeznaczyć kwotę 4.000 zł na zamontowanie czterech luster:

skrzyżowanie ul. Nowej i Księdza Skłodowskiego w Rzekuniu,

skrzyżowanie ul. Miłej i Mazowieckiej w Rzekuniu,

na wyjeździe z ul. Sosnowej na drogę powiatową w Susku Nowym,

na wyjeździe z ul. Dobrej na drogę powiatową w Dzbeninie.

4. Przeznaczyć kwotę 70.000 zł na dokończenie przebudowy sieci wodociągowej w Zabielu.
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5. Wprowadza się zadanie pn.:  „ Przebudowa drogi powiatowej  Nr 2551W Rzekuń - Zabiele -

Łątczyn od km 8+160,00 do km 11+224,00 w ramach RPO WM-RIT" jednocześnie wartość dotacji

ustala się w wysokości 250.000 zł.

6.  Zadanie  pn.:  „  Remont  odcinka  drogi  ozn.  nr  geod.  184 w miejscowości  Laskowiec  od  ul.

Granicznej do ul. Nowej" otrzymuje nazwę „ Przebudowa drogi gminnej ozn. nr geod. 328, 184 i

329 w miejscowości Laskowiec".

7.  Zadanie  pn.:  „Przebudowa skrzyżowania ul.  Ławskiej  i  Ostrowskiej  w Rzekuniu" otrzymuje

nazwę  „  Wykonanie  dokumentacji  technicznej  na  przebudowę  ul.  Kruczej  wraz  z  przebudową

skrzyżowania z ul. Ławską i Ostrowską w Rzekuniu".

8.  Przeznaczyć  kwotę  30.000  zł  na  wykonanie  dokumentacji  technicznej  na  budowę  boiska

wielofunkcyjnego przy świetlicy w miejscowości Zabiele.

9. Zwiększa się wydatki w dz. 010, rozdz. 01010, § 6050 na zadaniu pn.: „Budowa kanalizacji

sanitarnej w Dzbeninie" w kwocie 500.000 zł, jednocześnie zmniejsza się wydatki w roku 2019 w

kwocie 500.000 zł.

10. Zwiększa się wydatki na zadaniu pn.: „Przebudowa dróg powiatowych nr 2581 W, nr 2588 W,

nr 2568W, nr 2569W na terenie Gminy Rzekuń" do kwoty 1.000.000 zł,

II. Zwiększa się wydatki na zadaniu pn.: „Budowa sali sportowej przy Szkole Podstawowej im.

Mieczysława Czychowskiego w Dzbeninie"  w kwocie 2.000.000 zł,  jednocześnie zmniejsza się

wydatki w roku 2018 w kwotę 600.000 zł i w roku 2019 w kwocie 1.400.000 zł.

12. Zwiększa się wydatki w dz. 900, rozdz. 90015, § 6050 w kwocie 86.000 zł, z przeznaczeniem

na rozbudowę oświetlenia na:

zamontowanie 4 lamp na ul. Wspólna i droga ozn. nr geod. 530 w miejscowości Dzbenin- 10.000

zł,

wykonanie  oświetlenia  na  ul.  Mazowieckiej  w  Rzekuniu  (od  ul.  Ostrowskiej  do  przejazdu

kolejowego, droga ozn. nr geod. 661 i 640)- 30.000 zł.

zamontowanie  3  lamp przy drodze  powiatowej  w  miejscowości  Dzbenin  (droga  ozn.  nr  geod.

509/2)-10.000 zł,

zamontowanie 1 lampy na skrzyżowaniu ul. Polnej z ul. Agrestową w miejscowości Rzekuń- 3.000

zł,

zamontowanie 1 lampy na skrzyżowaniu ul. Polnej z ul. Porzeczkową w miejscowości Rzekuń-

3.000 zł,

zamontowanie 2 lamp na ul. Zacisznej w miejscowości Ławy- 5.000 zł,

wykonanie projektu technicznego i zamontowanie 3 lamp na ul. Leśnej w miejscowości Kamianka-

15.000 zł.
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wykonanie  projektu  technicznego  i  zamontowanie  2  lamp  na  drodze  ozn.  nr  geod.  253  w

miejscowości Korczaki- 10.000 zł.

13. Zwiększa się wydatki na zadaniu pn.: „Modernizacja CO w świetlicy w miejscowości Zabiele"

w kwocie 50.000 zł.

14. Zwiększa się wydatki na zadaniu pn.: „Termomodernizacja i wymiana poszycia dachu wraz z

zagospodarowaniem terenu przy świetlicy w miejscowości Zabiele" w kwocie 100.000 zł.

15. Przeznaczyć kwotę 5.000 zł na wykonanie sieci wodociągowej w drodze ozn. nr geod. 439/2 w

miejscowości Rzekuń.

16. Doprowadzić do równowagi budżetowej z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych.

1.  Zwiększa  się  dochody o  kwotę  1.500.000 zł  ze  sprzedaży nieruchomości  na  terenie  Gminy

Rzekuń.

2. Zmniejsza się wydatki na zadaniu pn.: „Budowa sali sportowej przy Szkole Podstawowej im.

Mieczysława Czychowskiego w Dzbeninie" w kwocie 1.200.000 zł.

3. Zmniejsza się wydatki na zadaniu pn.: „Wykonania dokumentacji technicznej na budowę boiska

wielofunkcyjnego przy świetlicy w miejscowości Zabiele" w kwotę

10.000 zł.

4. Zmniejsza się wydatki na zadaniu pn.: „Termomodernizacja i wymiana poszycia dachu wraz z

zagospodarowaniem terenu przy świetlicy w miejscowości Zabiele" w kwocie 30.000 zł.

5. Zmniejsza się wydatki w dz. 750, rozdz. 75023, § 4010 w kwocie 500.000 zł.

6. Zmniejsza się wydatki w dz. 750, rozdz. 75023, § 4300 w kwocie 60.000 zł.

7. Zmniejsza się wydatki w dz. 750, rozdz. 75023, § 4170 w kwocie 12.000 zł.

8. Doprowadzić projekt uchwały oraz załączniki do zgodności z podjętymi wnioskami”.

Powyższe zmiany zostaną uwzględnione w tekście jednolitym uchwały, po uchwaleniu przez Radę

Gminy Rzekuń.

Pan  Piotr  Suchta odczytał  jeszcze  raz  wnioski  (załączone  powyżej),  ale  bez  komentarzy

uwzględnionych w uzasadnieniu.

Pan Piotr Suchta- radny-  Szanowni Państwo nie  będę po raz kolejny tych wniosków donosił

przewodniczącemu, podejrzewam że pani Skarbnik, pan Wójt i pani Emilka- wszyscy je mają. To są

te same wnioski, które głosowaliśmy na dwóch ostatnich sesjach. Dziękuję bardzo.
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Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Dziękuję czy ktoś z państwa radnych chciałby jeszcze

zabrać głos? Jesteśmy w trakcie procedury. Nie widzę. Zamykam dyskusję, poddaję pod głosowanie

wnioski do projektu uchwały odczytane przez radnego Piotra Suchtę, kto z państwa radnych jest za

przyjęciem proponowanych zmian proszony jest o podniesienie ręki, dziękuje kto jest przeciw, kto

się wstrzymał. 

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Stwierdzam  iż  wniosek  został  przegłosowany  w

głosowaniu jawnym 9 za, przy jednym wstrzymującym się i 4 przepraszam, jednym przeciw i 4

wstrzymujących się. Przepraszam jeszcze raz podaję 9 za, 4 wstrzymujące, jeden przeciw.

Przechodzimy do punktu następnego porządku obrad tj. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie

zmian w statucie  gminy Rzekuń.

Państwo radni. Przepraszam, tak jak mówię jest to duży ogrom pracy, pan przewodniczący budżetu,

dziękuję panu za zwrócenie uwagi. Proszę państwa jesteśmy dalej jeszcze w tym punkcie, bo żeśmy

przegłosowali wnioski, teraz poddaję pod głosowanie projekt uchwały, przeczytam państwu.

Poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Rzekuń na 2017 rok

wraz  z  przegłosowanymi  wnioskami  odczytanymi  przez  przewodniczącego  komisji  budżetu  i

oświaty  kto  z  państwa  radnych  jest  za  przyjęciem projektu  uchwały  wraz  z  przegłosowanymi

wnioskami proszony jest o podniesienie ręki, dziękuję- kto jest przeciw, kto wstrzymał się.

Stwierdzam projekt uchwały wraz z przegłosowanymi wnioskami został  przyjęty w głosowaniu

jawnym, w obecności 14 radnych, 9 za, przy 1 przeciw i 4 wstrzymujących się. Przechodzimy do

punktu następnego porządku obrad.

Do punktu 4.

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Kolejny  4.  punkt  porządku  obrad  to  rozpatrzenie

projektu uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Rzekuń

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Poddaję  pod głosowanie projekt uchwały w sprawie

zmian w Statucie Gminy Rzekuń

Pan  Janusz  Kubeł-  radny-  była  powołana  komisja  do  zmiany  Statutu,  czy  ta  uchwała  jest

wynikiem prac komisji.

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- to nie jest cały statut zmieniony, tylko jeden punkt.
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Prosiliśmy biuro obsługi Rady o poczynienie kroków w tym kierunku. Rozmawiałem też niedawno

z panią Sekretarz w tej kwestii. Kolego Janie, ani ty, ani ja nie usiądziemy. Widzimy jaką mamy

pomoc prawną. Odmawia nam się pomocy prawnej. Nie mamy dostępu do żadnej pomocy prawnej,

do żadnych informacji. Jak my możemy coś stworzyć? Jeżeli mam taką intencję, to przygotowuje

projekt  uchwały  w  domu.  Mało  kto  zwrócił  uwagę,  że  w  ostatnim  projekcie  uchwały,  że

zobowiązuje się Przewodniczącego do przechowywania nagrań. Pytam gdzie, kiedy i jak? Takich

szczegółów  nikt  nie  wychwycił.  Bo  nikomu  nie  wygodne,  Przewodniczącemu  odmawia  się

pewnych rzeczy, być może nie przysługują mi. Mam pomieszczenie, z którego mało korzystam,

częściej  u  pani  Emilii.  Może  powinienem  mieć  te  wszystkie  nagrania  u  siebie  w  domu.  Jak

przewodniczącemu Rady, to tamto pomieszczenie powinno być zamknięte. Dostęp powinien mieć

przewodniczący i  pracownicy upoważnieni.  Szafa pancerna,  a  tego nie  było.  W razie  czego to

przewodniczący  jest  odpowiedzialny  za  przechowywanie  nagrań?  Wyobrażasz  sobie?  Ja  nie.

Dlatego też trzeba to naprawić.

Pan Wójt- Szanowni Państwo, dziwny zwyczaj procedowania uchwał w tej Radzie. To się chyba

tylko  w  Rzekuniu  zdarza.  Radny  ma  inicjatywę  uchwałodawczą,  a  projekt  uchwały  jest

procedowany w komisjach, dyskutowany, zgłaszane są poprawki. Tu został przyjęty zwyczaj, ze

wyciąga się spod stołu, na sesji projekt uchwały o którym nikt nic nie wie, tylko jego twórca i

mocodawcy.  Prosiłbym  o  przywrócenie  cywilizowanych  warunków  pracy,  projekty  uchwał

zgłaszane  przez  radnych  czy przez  grupę  radnych-  procedować  na  komisjach.  Nie  ma  takiego

pośpiechu. Już raz zrobiliśmy uchwałę wyciągnięta spod stołu, dotycząca gimnazjum i inne. Panie

przewodniczący, nikt nie odmawia tego zakresu współpracy i  obsługi rady, który jest  należny i

przynależny. Nie może pan sobie uzurpować, że pan będzie dzwonił  do pani Emilii  i  wydawał

polecenia. Ja słyszałem przy tym stole, wydał pan polecenie pani Emilii. Pan w swoich dziwnych

oświadczeniach  to  już  czytał.  Wydałem  polecenie  pani  Emilii,  nie  ma  pan  takiego  prawa.

Pracownicy  w  tym  urzędzie  są  wykształceni  i  świadomi  swoich  praw,  wiedzą  jak  wygląda

organizacja ich pracy. Dokąd pan tego nie zrozumie, przykro mi bardzo, będzie pan przeżywał tę

frustrację,  że jest  pan niedoceniony.  Pan musi zrozumieć,  że tą struktura organizacyjną nie pan

kieruje, tylko ktoś inny. Mówił pan, że nie ma pan scenariusza …

wypowiedź nie na temat.

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- już wcześniej to powiedziałem. Zwróciłem się z prośbą

do  pani  Emilii  o  przygotowanie  projektu  uchwały.  Nie  został  przygotowany.  Jak  pan  sobie
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wyobraża.  Na  kolana  mam  klęknąć  przed  panem?  Pan  wiele  rzeczy  trafnie  mówi,  tylko  pan

powinien być ich adresatem. 

Pan Stanisław Dmochowski- radny- Szanowna Rado, Szanowni Państwo, Panie Wójcie. Były na

sesję  przedkładane  projekty uchwał,  było  ich  bardzo  dużo,  nie  były konsultowane  na  komisji.

Wtedy pan wójt głosu nie podnosił. Teraz jedna poprawka, a wcześniej było dobrze?

Pan Bartosz Podolak- radny- Szanowny panie Wójcie, panie Przewodniczący, Szanowni Państwo

Radni i Sołtysi. Chciałem zwrócić uwagę na jedną rzecz, pan mówi żeby nie pouczać, myślę też że

nie  należałoby  pouczać  Przewodniczącego,  jak  ma  prowadzić  sesję.  Radni  maja  inicjatywę

uchwałodawczą,  mają  możliwość  przyniesienia  projektu  uchwały.  Podczas  tej  kadencji,

przypominam sobie dwie sytuacje, w których postąpił pan analogicznie. Przyniósł pan uchwały i

prosił żebyśmy procedowali na sesji, nie na komisjach. W związku z tym uważam, że nie jest to

sytuacja złamania prawa, ani nadużycia przepisów. Jest to normalna procedura. Dziękuję.

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- czy ktoś z Państwa radnych ma uwagi do projektu

uchwały? Poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie Gminy Rzekuń:

– Kto z Państwa Radnych jest  za przyjęciem uchwały  proszony jest  o podniesienie ręki  - 9
radnych,

– Kto jest przeciw  - 0 radnych,
– Kto wstrzymał się od głosowania  - 5 radnych,

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka-Stwierdzam, iż uchwała w sprawie uchwalenia Statutu

Ośrodka Pomocy Społecznej w Rzekuniu została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 14

radnych, 9 głosami za. 

Do punktu 5.

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Kolejny  5.  punkt  porządku  obrad  to  rozpatrzenie

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Rzekuniu

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Czy są uwagi do projektu uchwały?

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Otwieram dyskusję w tym punkcie. Proszę o zabieranie

głosu w tym punkcie. 
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Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Poddaję  pod głosowanie projekt uchwały w sprawie

uchwalenia Statutu Ośrodka Pomocy Społecznej w Rzekuniu

– Kto z Państwa Radnych jest  za przyjęciem uchwały  proszony jest  o podniesienie ręki  - 14
radnych,

– Kto jest przeciw  - 0 radnych,
– Kto wstrzymał się od głosowania  - 0 radnych,

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka-Stwierdzam, iż uchwała w sprawie uchwalenia Statutu

Ośrodka Pomocy Społecznej w Rzekuniu została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 14

radnych, 14 głosami za. 

Do punktu 6.

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Następny  punkt  porządku  obrad  to  rozpatrzenie

sprawozdania „Ocena zasobów pomocy społecznej”

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Czy są uwagi do Sprawozdania?

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka-Otwieram dyskusję w tym punkcie. Proszę o zabieranie

głosu w tym punkcie.

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Poddaję   pod  głosowanie  przyjęcie  sprawozdania

„Ocena zasobów pomocy społecznej”

– Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem sprawozdania proszony jest  o podniesienie ręki  - 14
radnych,

– Kto jest przeciw  -  0 radnych,
– Kto wstrzymał się od głosowania  - 0 radnych,

Stwierdzam,  iż  sprawozdanie  „Ocena  zasobów  pomocy  społecznej”  zostało  przyjęte  w

głosowaniu jawnym, w obecności 14 radnych, 14 głosami za. 

Do punktu 7.
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Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Następny  punkt  porządku  obrad  to  rozpatrzenie

projektu uchwały w sprawie  nadania nazw ulic w miejscowościach: Rzekuń, Dzbenin, Ławy;

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Czy są uwagi do projektu uchwały?

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Otwieram dyskusję w tym punkcie. Proszę o zabieranie

głosu w tym punkcie.

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Poddaję  pod głosowanie projekt uchwały w sprawie

nadania nazw ulic w miejscowościach: Rzekuń, Dzbenin, Ławy;

– Kto z Państwa Radnych jest  za przyjęciem uchwały  proszony jest  o podniesienie ręki  - 14
radnych,

– Kto jest przeciw  - 0 radnych,
– Kto wstrzymał się od głosowania  - 0 radnych,

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Stwierdzam, iż uchwała w sprawie  nadania nazw ulic

w miejscowościach: Rzekuń, Dzbenin, Ławy została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności

14 radnych, 14 głosami za. 

Do punktu 8.

Przewodniczący  Rady-  Edward  Gryczka-  Następny  punkt  porządku  obrad  to  rozpatrzenie

projektu uchwały w sprawie  zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych;

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Czy są uwagi do projektu uchwały?

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Otwieram dyskusję w tym punkcie. Proszę o zabieranie

głosu w tym punkcie.

Pan Bartosz Podolak- radny-

Pan Wójt-

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka- Poddaję  pod głosowanie projekt uchwały w sprawie
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zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych;

– Kto z Państwa Radnych jest  za przyjęciem uchwały  proszony jest  o podniesienie ręki  - 14
radnych,

– Kto jest przeciw  - 0 radnych,
– Kto wstrzymał się od głosowania  - 0 radnych,

Przewodniczący Rady- Edward Gryczka-  Stwierdzam, iż uchwała w sprawie  zaliczenia dróg

do kategorii dróg gminnych  została podjęta w głosowaniu jawnym, w obecności 14 radnych, 14

głosami za. 

Do punktu 9 i 10

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- punkt 9. jest  to rozpatrzenie projektu uchwały

w  sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  za  2016  r.  Państwo  radni  otrzymali

te sprawozdanie, czy są uwagi do tego sprawozdania? Nie widzę otwieram dyskusję w tym punkcie,

kto  z  Państwa  radnych  chciałby  zabrać  głos?  Proszę  Państwa  rozpatrzenie  projektu  uchwały

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2016 r. wiąże się z rozpoczęciem procedury

w sprawie nieudzielenia Wójtowi Gminy absolutorium z tytułu wykonania budżetu gminy za 2016

rok. W tej chwili odczytam Państwu uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej.

Pan  Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady- odczytał  Uchwałę  Nr  Os.196.2017  Składu

Orzekającego Regionalnej  Izby Obrachunkowej  w Warszawie z  dnia  25 kwietnia  2017 roku w

sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Rzekuń sprawozdaniu z wykonania

budżetu Gminy za 2016 rok wraz z informacją  o stanie mienia komunalnego i objaśnieniami. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- teraz zapraszam do dyskusji nad sprawozdanie.

Kto z Państwa radnych chciałby zabrać głos? 

Pan Bartosz Podolak- radny- Panie Wójcie podczas komisji rewizyjnej zwróciliśmy uwagę na tę

Uchwałę Nr Os.196.2017 RIO. Jest taki punkt, który mówi że zaległości w podatkach z 1 136 353

zł 67 gr. zaległości te w stosunku do roku 2015 zwiększyły się o 44,1 % chciałbym poprosić Pana o

wyjaśnienie z czego właściwie to wynika, że zaległości  wzrosły na 44,1 % bo  naszej ocenie  jest to
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bardzo duża kwota.

Pan Piotr Suchta- radny- Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo korzystając z

okazji, że mamy chwilę zanim pani Skarbnik przyjdzie także może Pan Wójt mógłby, był w stanie

ustosunkować się do kilku inwestycji, których nie wykonał na terenie naszej gminy były to bardzo

ważne inwestycje dla mieszkańców, mianowicie chodzi o wykonanie drogi nr 530 ul. Wspólnej w

miejscowości  Dzbenin,  wykonanie kanalizacji  w msc.  Dzbenin i  wykonanie kanalizacji  w msc.

Ławy. Są to jedne z ważniejszych tak jak wcześnie mówiłem inwestycji, jeszcze chodzi mi o Rada

zwiększyła  dofinansowanie  placu  zabaw w msc.  Laskowiec  i  też  Pan  Wójt  tego  nie  wykonał.

Zarówno jeszcze Rada podjęła też uchwałę odnośnie wykonania dotacji na dofinansowanie odpustu

św.  Anny  w  miejscowości  Kamianka  to  też  nie  zostało  wykonane  jakby  Pan  Wójt  mógł

ustosunkować się w kilku zdaniach.

Pani Skarbnik – Panie Przewodniczący, Wysoka Rada, Drodzy Państwo jeśli chodzi o zaległości w

podatkach u nas  sprawa wygląda bardzo dobrze więc tak naprawdę jeśli  chodzi  o  zwiększenie

kwoty  zaległości  wynika  to  z  tego  iż  na  przykład  Ostrołęckie  Towarzystwo  Budownictwa

Społecznego z tytułu Stacji Segregacji zapłaciło nam z opóźnieniem w styczniu kwotę 170 tys. do

tego wszystkiego jest mnóstwo instytucji, firm które mają ogłoszoną upadłość, są u komornika więc

ta kwota zaległości niestety sukcesywnie rośnie. Nie mniej jednak jest to wszystko pod kontrolą i

jeśli wysokość 600 tys. w stosunku do naszej gminy jest naprawdę nie wysoka 

Pan Wójt – Dodam tylko że OTBS nie płacił tych środków ponieważ w końcówce roku złożył

pismo żeby o  umorzenie  tych  środków,  podatków i  procedura  trwała  dość  długo  i  ostatecznie

wydaliśmy decyzję odmowną na umorzenie tych środków i OTBS z opóźnieniem ale dla nas w

procedurze że tak powiem umorzeniowej nie wpłacą tych środków z wiadomych przyczyn czekam

na umorzenie, umorzenie nie nastąpiło 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- Panie Wójcie mogę wejść w jedno słowo. A z

czego wynika ten podatek OTBS za co oni tam płacą? 

Pan Wójt- Za stację Segregacji, podatek od nieruchomości.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- Dobrze, dziękuję. Teraz do tego punktu czy Pan

Wójt się ustosunkował do tego punktu, który radny Suchta podniósł?
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Pan Wójt-  Wielokrotnie się już ustosunkowywałem do tego punktu, ale pan radny ma zwyczaj

przerzucania swoich błędów, zaniedbań i zaniechań, ich odrywania się od … jeszcze raz powtórzę

panie  radny  nie  będziemy  realizować  inwestycji,  które  nie  mają  z  różnych  względów  racji

realizacji, a mianowicie droga 531 nie mogła być zrealizowana tak bez ... ponieważ w tej drodze

jest zaprojektowana kanalizacja i tak jak to wielokrotnie panu mówiłem zanim ta kanalizacja nie

zostanie zbudowana ta droga też nie zostanie zbudowana. Jeżeli pan jest takim gospodarzem, że

najpierw będzie pan budował a potem burzył żeby ... to ja gratuluję, ja się pod tym nie podpisze.

Będzie pewnie zbudowana w najbliższym czasie ponieważ proszę państwa jutro podpiszę umowę

na  projekt  kanalizacyjny 2.000.000  złotych  z  PROW-u,  w  ramach  tego  zadania  jest  m.in.  ten

odcinek kanalizacji ul. Wspólnej i po wybudowaniu kanalizacji będzie można myśleć o zbudowaniu

tego odcinka drogi. Wielokrotnie to tłumaczyłem, ale to jest za trudne dla pana radnego widocznie.

Następna rzecz proszę pana, pan ma chyba sklerozę, ja zaproponowałem w czerwcu 2016 roku

wtedy kiedy był na to czas, dofinansowanie budowy kanalizacji w Dzbeninie przed wykonaniem

drogi  przez  Starostę.  W  protokole  wyraźnie  jest  napisane:  pan  Suchta  zgłasza  wniosek  jako

przewodniczący  komisji  o  odrzucenie  autopoprawki  Wójta,  autopoprawka  zakładała  budowę

kanalizacji. I pozostawienie niewielkiej kwoty, która nie dawała możliwości ogłoszenia przetargu

bo pozostało z tego co pamiętam chyba 245 tys. a wymagana kwota żeby ogłosić przetarg była

ponad 600 tys. także proszę pana proszę nie przerzucać swoich błędów na kogoś tam, następnie

kanalizacja w Ławach podobna sytuacja, w tym samym czasie to się chyba rozgrywało bo mówiłem

przecież,  że  wybudujemy  kanalizacje  w  Dzbeninie  weźmiemy  pożyczkę  z  Wojewódzkiego

Funduszu  Ochrony Środowiska  na  to  zadanie  i  będziemy budować  kanalizację  w  Ławach,  na

kanalizację w Ławach pozostała za mała kwota środków nie można, nie można by było ogłosić

przetargu. Niemniej jednak kanalizacja w Ławach też się doczeka realizacji i to jeszcze w tym roku,

to jest w ramach tego projektu, który jutro będę podpisywał – dofinansowanie z PROW-u, to jest

kwota nie całe 2.000.000 zł. a w ramach tego zadania będzie budowana właśnie ten odcinek o który

pytał i pan Suchta i jeden i drugi czyli Dzbenin i Ławy dodatkowo jeszcze Goworki i wodociąg w

Przytułach Starych. Otóż proszę państwa wszystkie środki w ramach dotacji dla … i kultury zostały

Gminnej Bibliotece Publicznej przekazane.

Pan Piotr Suchta- radny- Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo. Panie Wójcie

powiem na początku jest Pan po prostu bezczelny, ja nie pytam Pana o Pana stan zdrowia to Pan też

się nie interesuje czy ja mam sklerozę czy nie mam bo najmniej to pana powinno interesować,

zajmie się Pan pracą i wykonaniem budżetu i tym co zatwierdzą Panu radni, tak na marginesie.
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Panie  Wójcie  nie  pytałem o drogę 531 jak Pan powiedział  tylko o drogę 530,  tak  jest  jak się

wybierze powiem Panu,  Wójta z innej gminy, który nie ma w ogóle orientacji. Postawię Pana tu

gdzie jest ulica Nowa, Długa  i Kościelna nie ma połączenia z krajówki, dziś pytam Pana o drogę

530, Pan o drodze 531 Pan nie wie o czym Pan mówi w ogóle. Kolejna sprawa jeżeli chodzi o

budowę kanalizacji pan nie jest od ustalania wysokości środków tylko rada ustaliła w takiej kwocie

nie innej i w takiej kwocie powinien Pan to wykonać, dziękuje.

Pan Wójt-  Proszę  Pana  wysokość  nakładów to  proszę  pana  określa  kosztorys,  nie  rada  tylko

kosztorys jeżeli rada nie zapewni środków w wysokości określonej kosztorysem to nic nie wykona

proszę pana panu choćby tu był wójt cudotwórca bo prawo mówi wyraźnie: nie masz środków w

budżecie nie ogłosisz przetargu. Zdjął Pan środki sam na własne życzenie z tej inwestycji i Pan

szuka teraz winnych. Niech Pan nie będzie już na tyle bezczelny żeby po prostu swoje winy i to co

Pan  robił złego dla tej miejscowości i dla gminy przerzucać na innych, dziękuje. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- Dziękuję. Panie Wójcie ...

Pan Wójt- Niech Pan mnie nie poucza. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady –  Ale ja nie pouczam, ja chcę się odnieść Panie

Wójcie, niech Pan tak nie reaguje. Panie Wójcie należało wykonać za tyle za ile było zapisane, rada

zapisuje po to  i był kosztorys i owszem, było w kosztorysie owszem: ogłaszam na odcinek ten i ten

i wszystko, Panie Wójcie i można było wykonać, pan zawsze nie chce tego wykonać.

Pan Wójt- Proszę Państwa jeżeli wykonujemy, art. 44 ustawy o finansach publicznych mówi m.in.

o tym żeby robić inwestycje celowo, ekonomicznie i rzetelnie itd. Nie można budować kanalizacji,

która będzie nie funkcjonalna. Nie można było tej kanalizacji wybudować jeżeli to nie jest jakiś

zwarty  odcinek,  choćby  odcinek  ale  zwarty  i  funkcjonalny.  Jeżeli  proszę  państwa  (1:13:13)

kanalizacje bo przecież ją cały czas dzielimy to dzielimy ją na tak zwane zlewnie i ta zlewnia, która

była tam do wybudowania kosztowała ponad 600 tys. złotych, takiej kwoty nie było w budżecie i

nie można było tego inaczej wykonać niż tylko jako całe, cała cześć tego zadania, podobnie zresztą

z innymi inwestycjami. Proszę Państwa rada może uchwalić pałac kultury inne rzeczy, natomiast

pod względem celowości, rzetelności, ekonomiki, osiągniętych celów co jest zapisane w art. 44, to

jednak rozliczany jest Wójt i ja podejmując decyzję, również przy wykonaniu uchwał rady gminy

muszę  się  kierować tymi  zasadami  art.  44 ustawy o finansach publicznych.  Jeżeli  coś  jest  nie
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celowe bo rada uchwaliła, że będziemy budować 700 metrów czy kilometr linii oświetleniowej i na

końcu powiesimy jedną lampę to ja jej nie wybuduje, bo dlatego że to nie będzie celowe, dlatego że

to ten efekt który uzyskamy nie będzie naprawdę miał założenia oświetlenia. Bo jak przyjdzie NIK

on nie będzie radnych kontrolował, on kontroluje organ wykonawczy, dziękuje. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady –  Panie Wójcie Pan tu powiedział że nie może

wykonać a wczoraj pan powiedział, że też był wybudowany odcinek kanalizacji,  który nie miał

ścieku i później trzeba było pompować jak w jednym miejscu można było a w drugim  nie.

Pan Wójt- Powiedziałem proszę pana, że w trakcie budowy, cała inwestycja, zwykle się inwestycje

zaczyna,  no  rożnie  zaczynają  wykonawcy,  ale  zaczęli  od  końca,  przeszli  do  ujścia  i  niestety

w trakcie wykonywania tej inwestycji była przerwa np. zimowa i przyjechali po jakimś czasie i cały

kanał był zapełniony szambem krótko mówiąc.

Pan  Bartosz  Podolak- radny-  Szanowny panie  Wójcie  nie  chciał  bym się  odnosić  do  tamtej

inwestycji  natomiast  z  tego  co  pamiętam  Pan  mówił,  że  trzeba  te  inwestycje  robić  celowo,

gospodarnie  i  ja  się  z  tym zgadzam.  W zeszłym roku przypisaliśmy kwotę  20,  30  tys.  zł.  Na

ogrzewanie w msc. Zabiele,  wszyscy wiemy,  że popsuł  się tam piec.  Przez cały okres zimowy

świetlica środowiskowa, która tam pracuje nie mogła pracować, ja uważam, że jest to bardzo duża

strata  dla  lokalnej  społeczności,  przede  wszystkim  dla  dzieci,  które  z  tej  świetlicy  korzystały

naprawdę  korzystały  bardzo  chętnie,  dużo  uwagi  która  … starała  się,  my  przyjeżdżaliśmy na

kontrolę więc widzieliśmy, że ta świetlica tętniła życiem. Natomiast chciałem się zapytać co takiego

się stało, że tam tego ogrzewania nie można było wykonać bo kwotę przeznaczyliśmy, mało tego w

tym roku, w 2017 roku przeznaczyliśmy kwotę z tego co pamiętam, jeżeli źle to kolega Bronisław

mnie poprawi  380 tys. na budowę dachu, termomodernizacje zewnętrzną tej świetlicy i również

zrobienie tego ogrzewania. Chciałem się Pana zapytać co jest w tym roku zrobione, co Pan zrobił w

tym roku, jakie kroki poczynił żeby zrobić to ogrzewanie, termomodernizację, żeby zrobić poszycie

dachowe tak żeby to mienie gminne nie tylko nie niszczało ale żeby można było prowadzić zajęcia

znowu w okresie  zimowym,  żeby nie  było  takiej  sytuacji,  że  Pani  nie  może  wejść,  nie  może

prowadzić zajęć opiekuńczych dla dzieci no z tego względu, że po prostu nie ma ogrzewania, z tego

względu, że dach przecieka, że mury przemarzają, dziękuję. 

Pan Wójt- Szanowny Panie radny krótka pamięć, 9 grudnia rzeczywiście wprowadziłem środki na

remont ogrzewania w Zabielu. Pan razem z panem Bronisławem i z kolegami z klubu te środki
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zdjęliście. Panie radny były środki, trzeba było zrobić projekt itd. natomiast w zeszłym roku panie

radny nie było żadnych środków na remont ogrzewania w Zabielu. W tym roku są i w swoim czasie

będziemy do tego podchodzić,rok się nie skończył. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- Panie Wójcie to jakoś tak tam nie spójność bo w

jednym miejscu Pan  mówi, że były środki trzeba było robić, a tam gdzie było Pan nie robił, tak na

marginesie. Było na kanalizacji Pan nie robił. Panie Wójcie mówi Pan że niewystarczające i że były

ale nie można było robić. 

Pan Bartosz Podolak- radny- Panie Wójcie ja mam do Pana taką prośbę, ja rozumiem, że Pan jest

zdenerwowany, natomiast ja bym prosił żeby nie oceniać stanu zdrowia radnych bo Pan tak Pana

Suchtę posądza o to, że ma sklerozę, że ma krótką pamięć może nie jest najdłuższa ale doskonale

pamiętam że na początku tego roku przyznaliśmy potężne środki na to, można realizować zadanie,

natomiast jak ostatnio byliśmy na komisji rewizyjnej i Pana pytałem to Pan powiedział, że po prostu

nie zrobił Pan nic w tym celu żeby to zadanie wykonać.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- Kolego Radny to jest bieżący rok a my jesteśmy w

roku 2016. Słuszna uwaga Panie Wójcie. 

Pan Stanisław Dmochowski- radny- Ja chciałabym powiedzieć Panie Wójcie, bo Pan tu zakłada

białe  rękawiczki  i  mówi  nieprawdę.  Prawdę  mówiąc,  to  sprawa  odpustu  w  Kamiance,  to  pan

blokował tutaj  środki,  nie  przelał  w czasie  … Pani Dyrektor nie  mogła wykonać tego zadania.

Rozmawiałem z Panią Dyrektor i taka był ... Tak samo jak i dużo rzeczy co w tej gminie się dzieje,

Pan założył białe rękawiczki i twierdzi, że Pan jest niewinny, spojrzy Pan na pracowników jak oni,

jaką presję Pan na nich wywiera.

Pan Wójt- Panie Radny ja Pana prosiłem już tyle razy, żeby Pan po prostu nie pomawiał innych.

Cały czas Pan mnie tu pomawia Proszę Pana i niech się Pan tu pracownikami nie interesuje bo od

tego są odpowiednie służby, jak już Pana informowałem i cała Radę była w 2016 roku kontrola

Państwowej Inspekcji Pracy i protokół był bez uwag. Także proszę nie insynuować i nie zmyślać to

jest  po  pierwsze.  Druga  rzecz  Kamianka  dostała  w  ramach  wspierania  organizacji  pożytku

publicznego  dofinansowanie  od  GUS-u.  Organizacje  pożytku  publicznego  mogą  być  wspierane

poprzez  konkursy  i  w  ramach  konkursu  jeśli  dobrze  pamiętam  Kamianka  dostała,  odpust  w

Kamiance został wsparty. Natomiast ile tych zadań odpustowych mieliśmy, dziękuję.  
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Pan  Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady- Panie  Wójcie  to  teraz  tak  na  marginesie  bo

Powitanie Lata mieliśmy z jakich funduszy w tamtym roku zrobione w Rzekuniu? Powitanie Lata z

jakich funduszy? Też było celowe zadanie? Ja bym chciał wiedzieć bo to jest bardzo ważne. Było z

konkursu, tak?

Pan Wójt- Z konkursu było, również z konkursu i z zadań, które my jako gmina mieliśmy u siebie

przyjęte w promocji gminy.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- Czyli Kamianki nie można było zrobić w ramach

promocji gminy.

Pan Wójt-  Proszę Pana tak się składa, że promocje i ten charakter tych wydatków określa organ

wykonawczy.

Pan Piotr Suchta- radny-  Panie Przewodniczący, Panie Wójcie,  Szanowni Państwo ja tylko w

dwóch zdaniach się odniosę do tego co powiedział  Pan Wójt.  Panie Wójcie  …  nie  przerzuca

odpowiedzialności  na mnie za to czego Pan nie wykonał.  Ja nie mogłem zlecić wykonania tej

kanalizacji bo jak bym mógł to zapewniam Pana, że bym to zrobił. Jest to Pana nie gospodarność i

Pana  niechęć  do  wykonania  inwestycji  na  terenie  Dzbenina   podejrzewam,  że  jeszcze  innych

miejscowości.  Także  to  tylko  chciałem  Panu  powiedzieć.  To  jest  tylko  i  wyłącznie  Pana

niegospodarność i niechęć. Tak samo jak i Panie Wójcie jak z autobusami, o które tutaj mieszkańcy

Dzbenina,  Korczak  teraz  również  już  Kamianki  o  które  zwracają  się  do  Pana  kilkakrotnie  z

wnioskami o to żeby Pan przywrócił te autobusy, tylko w Pana gestii leży żeby te autobusy zostały

przywrócone, Pan nic z tym nie robi, rada jednogłośnie się na ten temat już wypowiedziała. 

Pan  Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady  –  Kolego  Radny  czy  to  są  też  te  wnioski  z

ubiegłego roku to były?

Pan Piotr Suchta- radny- Tak. Były w ubiegłym roku i Pan Wójt nic z tym nie zrobił, także Panie

Wójcie  Pan  jest  organem  wykonawczym  tak  jak  Pan  to  podkreśla  a  Rada  ...  jest  organem

stanowiącym i Pan powinien wykonywać to co Panu zatwierdzi organ stanowiący, dziękuje. 

pan  Wójt-  Panie  Radny  jeszcze  raz  nie  przeceniał  bym  tego,  bo  przy  realizacji,  już  Panu
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powiedziałem,  że  należy  kierować  się  określonymi  kryteriami  z  art.  44   ustawy  o  finansach

publicznych to po pierwsze. Natomiast proszę Pana, jeżeli chodzi o autobusy, nie wydaje mi się

żeby Gmina Rzekuń była właścicielem jakichkolwiek autobusów i kłamie Pan jak zwykle, bo Pan

za każdym razem powtarza, że nic nie zrobiłem. Zrobiłem proszę Pana to, co do mnie należało.

Wpłynęło pismo, przekazałem je do MZK i tam są organy i  osoby decyzyjne,  które podejmują

decyzję o tym gdzie będą  kursowały w danym czasie autokary czy autobusy MZK. Także proszę,

albo nie ma Pan wiedzy, albo Pan celowo, w kierunku moim to Pan musi coś skłamać. Niech Pan to

oszczędzi sobie tego, tych kłamstw już bo rzeczywiście nie dorównam Panu, nic Panu nie dorówna.

pan Bartosz Podolak- radny- Chciałbym się zapytać,  Pan powiedział  przed chwilą,  że Gmina

Rzekuń nie jest właścicielem żadnych autobusów. Te autobusy, które kupowaliśmy dla dzieci na

dowóz uczniów do szkół to jakie to są autobusy? Jesteśmy właścicielami tych autobusów czy nie?

pan Wójt- Ale było o MZK, niech Pan nie myli już tutaj pojęć ….

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady – Myślę, że myśl radnego Podolaka była taka, że

dowóz w zakresie, na terenie gminy zapewnia Gmina. I mieszkańców to nie interesuje czy to będzie

MZK czy będzie to autobus Gminy, oni  mają mieć zapewniony dojazd bo to jest zadanie własne

gminy Panie Wójcie, Pan doskonale o tym wie i proszę nie uciekać od takich tych bo to, Panie

Wójcie ale tak jest, to jest zadanie własne gminy jeżeli mieszkańcy się zwracają to znaczy, że trzeba

w jakiś sposób rozwiązać ten problem i podać mieszkańcom, że nie można go rozwiązać, ale mamy

swoje autobusy i też można zastanowić się czy nie można by było swoich użyć w tym celu. 

pan Wójt- Proszę Pana w tym celu tych autobusów, które są, one mają swoje przeznaczenie i są w

pełni wykorzystane, ja pragnę zauważyć, że zmniejszyłem liczbę i kierowców  i autobusów z 4 do 3

i one wykonują te same zadania do tej pory i wykonują je skutecznie, dzieci są zawsze dowiezione

na czas, podnieśliśmy jakość dowozów poprzez zakup  autobusów, które są nieporównywalne z tym

co było. Natomiast jeżeli chodzi o  komunikację publiczną to Proszę Państwa w taki tempie jak w

okresie kiedy do mnie, na mnie przeszła władza zarządzania tą gminą ona się rozwijała to Proszę

Państwa  nigdy  tak  nie  było,  bo  zastałem  linię  do  Laskowca  nie  całą,  bo  tylko  do  Kościoła,

wydłużyliśmy ją na ulicę Leśną, zastałem linię do Rzekunia i jeden kurs do Daniszewa. Dziś mamy

komunikacją  objęte  i  Przytuły  i  Rozwory  i  Zabiele  i  Susk  i  Drwęcz  i  Rzekuń  i  Daniszewo,

Czarnowiec,  Tobolice   prawie  cała  część  tu  jest  skomunikowana,  natomiast  jeżeli  będą  takie

warunki,  ja przecież mam te wnioski,  które były ponawiane,  jeżeli  zaistnieją  takie warunki,  że
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będzie  można  rozszerzyć   jeszcze  na  te  dwie  miejscowości,  nawet  trzy  Dzbenin,  Korczaki  i

Kamianka to ją rozszerzymy w jakimś tam wymiarze takim, który byłby konieczny i akceptowalny.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady –  A od czego to zależy?

pan  Wójt-  Proszę  Pana  zależy  to  od  wielu  czynników,  przede  wszystkim  zależy  to  od  woli

organizatora tej komunikacji czyli Miasta Ostrołęki, MZK.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady – Myślę, że najwyższy czas Panie Wójcie wziąć na

swoje barki takie coś bo z tym miastem nas za dużo łączy i za dużo tracimy.

Pan Piotr Suchta- radny-  Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo słyszeliście

sposób wypowiedzi Pana Wójta myślę, że jako nauczyciel, wieloletni nawet dyrektor nie powinien

w ten sposób się wypowiadać, nie będę tego komentował, sam Pan sobie wystawia opinie. Nigdy w

ten sposób nie powiedziałem do pana, także również nie życzę sobie żeby pan w ten sposób się

wypowiadał,  mówię nie  przystoi  Pan naprawdę, tym bardziej  na …..  A tutaj  jeżeli  chodzi o te

autobusy Panie Wójcie ... nie chodzi o inne rzeczy, tylko o to żeby radny był Panu przychylny,

posłuszny i  wykonywał Pana polecenia tak jak jest  w innych miejscowościach,  ci  radni  którzy

wykonują, podnoszą ręce kiedy Pan każe to tam się wszystko robi …. 

Pan Kazimierz Jastrzębski- radny – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado chciałem tutaj prosić,

że jesteśmy bo widzę ... drugi się zgłasza do wypowiedzi a jesteśmy w punkcie sprawozdanie, a

druga rzecz to zwrócę uwagę Panu Radnemu Suchcie, że jeżeli nie widział i nie słyszał to proszę

powściągnąć sobie język …

Pan  Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady-  Kończymy  dyskusję,  odbieram  Panu  w  tym

momencie głos bo to nie jest … Dziękuje. Teraz jesteśmy w punkcie sprawozdanie i przywróćmy

dyskusję  sprawozdanie  nad  wykonaniem  budżetu.  Jesteśmy  w  punkcie  sprawozdania.  Czy  są

jeszcze głosy w dyskusji, nie widzę, zamykam dyskusję.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady odczytał opinię Komisji Rewizyjnej Rady Gminy

Rzekuń  do  sprawozdania  z  wykonania  budżetu  gminy  za  2016  rok,  stanowiąca  załącznik  do

uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy za 2016 rok. 
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Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- odczytał   wniosek Komisji  Rewizyjnej Rady

Gminy Rzekuń z dnia 5 maja 2017 roku w sprawie wniosku o nieudzielenie absolutorium Wójtowi

Gminy Rzekuń za2016 rok.

Pan  Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady- odczytał  Uchwałę  Nr  Os.250.2017  Składu

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 22 maja 2017 roku w sprawie

wydania opinii o wniosku sporządzonym przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Rzekuń w sprawie

nieudzielenia absolutorium Wójtowi gminy za 2016 rok. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- zakomunikował, że przechodzimy do głosowania

wniosku  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Gminy  Rzekuń  z  dnia  5  maja  2017   roku  w  sprawie

nieudzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Rzekuń za 2016 rok.

– kto z Państwa Radnych jest  za przyjęciem odczytanego wniosku  Komisji Rewizyjnej Rady
Gminy Rzekuń- 8

– kto jest przeciw-  5
– kto wstrzymał się od głosowania- 0
– nie brał udziału w głosowaniu- 1.

Pan Edward Gryczka-  Przewodniczący  Rady- Stwierdzam,  iż  wniosek  Komisji  Rewizyjnej

Rady Gminy Rzekuń został przyjęty  w głosowaniu jawnym, w obecności 14 radnych, 8  głosami

za.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- przechodzimy do głosowania uchwały w sprawie

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016

rok.

zarządzono 5- minutową przerwę.

Po przerwie wznowienie obrad.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- odczytał projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok i poddał pod

głosowanie.
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– kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania
finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2016 rok- 5,

– kto jest przeciw-  9,
– kto wstrzymał się od głosowania-  0

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- stwierdzam, iż uchwała w sprawie zatwierdzenia

sprawozdania  finansowego  wraz  ze  sprawozdaniem z  wykonania  budżetu  za  2016 rok,  została

odrzucona  w  głosowaniu  jawnym,  w  obecności  14  radnych,  9  głosami  przeciw,  przy  5  za

przyjęciem uchwały. Nie została podjęta.

Pan  Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady-  kolejnym  etapem postępowania  jest  podjęcie

uchwały w sprawie absolutorium. Został odczytany projekt uchwały.

Pan Wójt zapytał czy nie będzie dyskusji w tym punkcie. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- otworzył dyskusje w tym punkcie i poprosił  o

zabieranie głosu.

Pan Wójt-  Wysoka  Rado,  Szanowni  Państwo.  Przyglądałem się  tej  procedurze  absolutoryjnej.

Trzeba zastanowić się gdzie my jesteśmy. Każdemu poddam pod refleksję osobistą, choć obawiam

się  po  tym  co  wiedzę,  że  nie  wszyscy  są  zdolni  do  tej  refleksji.  Szanowni  Państwo,  z  dużą

satysfakcją stwierdzam, że mimo sporych trudności przy wykonywaniu budżetu w 2016 roku, tak

dobrze  udało  się  wykonać się  zadania  inwestycyjne.  Łącznie  plan  budżetu  został  wykonany w

wysokości  ponad 38 mln  zł  tj.  86,5% planu.  W tym bardzo dobrze  zostały wykonane zadania

inwestycyjne.  Zmiana  budżetu  na  koniec  2016  roku  uwzględniłem  zmniejszenie  środków  na

zadaniach już wykonanych, na łączną kwotę 930 tys.  zł.,  które nie zostały przyjęte przez Radę

Gminy Rzekuń. Proszę Państwa, zadania zostały wykonane, środki zostały po przetargach, a Rada

Gminy ich nie zdjęła. Chodziło o to, żeby wykonanie budżetu było niższe. Inwestycja przebudowy

ul. Ks. Skłodowskiego w Rzekuniu z winy wykonawcy została zrealizowana z opóźnieniem, przez

co nie  można było zapłacić  za to  zadanie w 2016 r.,  a  jest  to  niemała kwota  890 tys.  zł.  Na

zadaniach bądź wykonanych, bądź niewykonanym z winy wykonawcy,  którego nie można było

odebrać  ze  względu  na  warunki  pogodowe.  Za  inwestycje  na  ul.  ks.  Skłodowskiego  zostało

zapłacone dopiero w marcu 2017 r. Łącznie więc pozostała kwota 1 mln 820 tys. zł. Co razem daje

proszę Państwa inwestycje wykonane na kwotę 8.397.082,54 zł ze wskaźnikiem 75,2% planu. Tego

nie uwzględniającego jeszcze zdjęcie środków, które były wykonane. Gdybyśmy to uwzględnili, to
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mamy  wykonanie  ponad  90%  planu  zadań  inwestycyjnych.  Trzeba  zaznaczyć,  że  wydatki

inwestycyjne w roku 2016 zostały wykonane o 33, 1 % więcej niż w roku 2015. jest to świetny

wynik  jak  na  warunki,  w  których  realizowany  był  budżet.  Z  dużym  powodzeniem  zostały

wykonane  dochody budżetu  gminy  ze  wskaźnikiem 104,4  % planu.  Takie  wykonanie  budżetu

spotkało się z pozytywna opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej, dlatego dziwi fakt, że Komisja

Rewizyjna podjęła wniosek o nieudzielenie absolutorium za wykonanie budżetu za 2016 r. Wniosek

Komisji  Rewizyjnej  został  negatywnie  zaopiniowany  przez  RIO.  Działanie  takie  jest

niemerytoryczne,  nieuczciwe i mocno krzywdzące.  Zwłaszcza,  że w czasie posiedzenia Komisji

Rewizyjnej nie podjęto żadnej merytorycznej dyskusji, a wniosek przesłano bez uzasadnienia, co

zresztą znalazło się w opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. Wobec powyższego, zwracam się

do Rady Gminy Rzekuń o podjęcie uchwały udzielającej absolutorium z tytułu wykonania budżetu

za 2016 rok. Pan Przewodniczący czytał, w opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej, że komisja

powinna kierować się względami merytorycznymi. Wszystkie względy merytoryczne przemawiają

za  tym,  że  budżet  jak  na  nasze  warunki,  został  wykonany  bardzo  dobrze.  Gmina  Rzekuń  się

rozwija,  to  wszyscy widzimy,  pięknieje.  Rzekuń  i  mieszkańcy są  zadowoleni.  Oczywiście  jest

jeszcze wiele inwestycji, które powinniśmy wykonać, ale nie wszystko naraz. Będziemy je robić.

Podam dla przykładu, pani skarbnik sprawdziła. W gminie Olszewo-Borki za ten rok wykonano

inwestycje  za  6,5  mln  zł.  My  wykonaliśmy  je  za  ponad  9  mln  zł.  Jeżeli  uwzględnimy  ks.

Skłodowskiego,  która  została  w  tym  roku  zapłacona.  Proszę  Państwa,  odrobinę  uczciwości,

przyzwoitości. Tu brakuje zwyczajnej przyzwoitości, panie Stanisławie to nie jest śmieszne, to jest

żałosne, to jest żałosne. Dziękuję bardzo.

Pan Podolak- radny-Szanowni Państwo, Komisja rewizyjna zebrała się, już nie pamiętam którego

dnia, posiedzenie komisji w sprawie udzielenia panu Wójtowi absolutorium. Ja tylko merytorycznie

chciałem się  do  tego  odnieść.  Zebrało  się  4  członków  komisji,  jeden  miał  do  nas  dotrzeć.  3

głosowało „przeciwko”. Jeden głosował „za”. Natomiast chciałem zważyć na kilka rzeczy. Uchwała

nr Os. 196.2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 25

kwietnia 2017 r. , panie Wójcie proszę mi nie przeszkadzać. Na końcu napisane jest takie zdanie.

Ocena  działania  Wójta  w  zakresie  stopnia  realizacji  budżetu  oraz  gospodarności,  celowości,

rzetelności przy wykonaniu, należy do organu stanowiącego Gminy, czyli Rady Gminy Rzekuń. W

uzasadnieniu napisaliśmy: „ Komisja Rewizyjna rozpatrywała sprawozdanie z wykonania budżetu

kierując się kryteriami celowości, rzetelności, gospodarności. W szczególności zwracając uwagę na

przestrzeganie  dyscypliny  finansów  publicznych”.  Muszę  powiedzieć,  że  była  bardzo  długa

dyskusja na temat inwestycji, które były wykonywane na terenie gminy Rzekuń. Komisja rewizyjna
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kierowała  się,  pan  wydał  Zarządzenie  nr  17/2017  i  tam  jest  stopień  wykonalności  zadań

inwestycyjnych. Ten stopień w 2016 roku jest na poziomi 75,2 %. to jest kilkadziesiąt procent mniej

niż rok do roku. Ja powiem na co zwracaliśmy uwagę podczas posiedzenia komisji rewizyjnej.

Przede wszystkim zaległości w podatkach, które wzrosły rok do roku o 44,4 %. to już pani Skarbnik

wyjaśniała  tę  sytuację.   Pan wójt  nie  był  w stanie.  Natomiast,  jeżeli  chodzi  o   Zarządzenie nr

17/2017.  budowa kanalizacji  sanitarnej  w Ławach planowane  środki  273.500,00 zł,  poniesione

wydatki 1.824,02 zł. Budowa kanalizacji sanitarnej w Dzbeninie- środki zaplanowane 240.000,00

zł,  środki  poniesione  1.913,74  zł.  Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Borawem  1.000,00  zł,

wykonanie 0 zł. Budowa sieci wodociągowej w drodze 206/8 w msc. Kamianka planowane środki

na 2016 rok 80.000,00 zł, brak wykonania. Przebudowa Armii Krajowej w Rzekuniu i ul. Czarnej w

Ostrołęce  119.250,00  zł-  0  wykonania.  Budowa  ul.  wiejskiej  w  Tobolicach  z  uzupełnieniem

brakującej  infrastruktury technicznej  zaplanowana kwota  45.000,00 zł-  poniesionych  wydatków

5,50 zł, na znaczki. Przebudowa i rozbudowa ul. ks. Skłodowskiego w Rzekuniu z uzupełnieniem

brakującej  infrastruktury  technicznej  i  oświetleniem  –  zaplanowana  kwota  900.000,00  zł-

poniesione wydatki 11.925,63 zł. Budowa odcina ul. wspólnej i drogi oznaczonej nr geodezyjnym

nr 530 w Dzbeninie zaplanowana kwota 180.000,00 zł- poniesione wydatki 3.690,00 zł. Remont

drogi gminnej oznaczonej nr geodezyjnym 184 w msc. Laskowiec zaplanowana kwota 1.000,00 zł-

wykonanie  0  zł.  Przebudowa ul.  Bema w Rzekuniu  przyznana kwota  20.000,00 zł,  poniesione

wydatki  0  zł.  Rozbudowa  infrastruktury  w  ramach  projektu  „Internet  dla  mieszkańców  gminy

Rzekuń”  zaplanowana  kwota  10.000,  00  zł-  wykonanie  0  zł.  Zakup  i  wymiana  sprzętu

komputerowego  zaplanowane  środki  10.000,  00  zł-  wykonanie  0  zł.  Remont  budynku  OSP w

Borawem przyznana  kwota  10.000,  00  zł-  wykonanie  0  zł.  Termomodernizacja  budynku  OSP

Zabiele przyznana kwota 10.000, 00 zł- wykonanie 0 zł. Zakup samochodu operacyjnego dla OSP

Rzekuń  planowane  środki  21.000,00  zł-  wykonanie  0.  Rozbudowa  i  modernizacja  oświetlenia

ulicznego  przyznana  kwota  190.000,00  zł-  wydane  147.474,17  zł.  To  jest  znaczny  stopień

wykonalności, natomiast chciałbym zwrócić uwagę na to, ze radni zwracali się z prośbą o montaż

wielu lamp.  Natomiast,  lampy te  z  niewyjaśnionych przyczyn nie  zostały powieszone.  Budowa

placu zabaw na os. Leśniewo w msc. Nowa Wieś Wschodnia przyznana kwota 500 zł, wykonanie 0

zł.  Budowa palcu zabaw w msc.  Ławy Zarośla planowana kwota 5.000,00 zł-  wykonanie 0 zł.

Zagospodarowanie placu gminnego przy świetlicy w Daniszewie/FS przyznana kwota 40.000,00 zł-

stopień  wykonalności  27.448,70  zł.   Szanowni  Państwo,  panie  Wójcie,  wymienione  zostały  te

inwestycje, które nie zostały zrealizowane na terenie naszej gminy bądź też zostały zrealizowane w

takim  stopniu,  jak  tu  przeczytaliśmy.  Plan,  0  wykonalności.  Ja  przed  chwila  to  wszystko

przeczytałem. Chciałem zwrócić uwagę na jedną rzecz, otrzymaliśmy bilans jednostki samorządu
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terytorialnego gminy Rzekuń. Jest taki podpunkt aktywa netto budżetu 25.632.730,43 zł. Czasami

pan mówi, że nie ma środków inwestycyjnych. One są. Podczas posiedzenia tej komisji, pan bardzo

często przedstawia rankingi wspólnoty, dziś pan odniósł się do gminy Olszewo-Borki. Ja chciałbym

tez przedstawić ranking Wspólnoty za 2015 rok, który mówi o bogactwie samorządów. Ranking

sporządzony na 2010 rok nasza gmina w porównaniu do wszystkich innych gmin w Polsce była na

48. miejscu pod względem bogactwa samorządów, natomiast na dzień dzisiejszy nie wiem jak to

wygląda. Na 2015 rok byliśmy na 631 pozycji, więc jest to spadek o około 600 pozycji pod kątem

zamożności  naszych  gmin.  Przez  5  lat  nasza  gmina  tak  daleko  spadła.  Jak  funkcjonuje  gmina

Olszewo-Borki- 2010 rok pozycja 670, w chwili obecnej jest na 361 pozycji. To wskazuje na to, że

pańska gmina, może realizuje inwestycje w mniejszym zakresie, natomiast jeśli chodzi o kondycje

finansową jak widać, gospodarzy lepiej. Dziękuję.

Pan Dmochowski- radny- chciałbym się odnieść, rejon, który ja reprezentuję, może poda pan choć

jeden mały przykład, żebym ja zagłosował „za”. Od 6 lat występuję o wodociąg, ludzie tam już

mieszkają.  Cały  czas  pan  blokuje  inwestycje  na  tym  terenie.  Niestety,  nie  zagłosuję  za

absolutorium,  nie  mam takiego  przykładu,  chodziło  mi  o  jeden  malutki  przykład,  żebym „za”

zagłosował. Dziękuję. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady-  chciałem zaznaczyć, ze głosujemy nad całością

budżetu. Dyskutujemy o całości budżetu, proszę pan Wójt. 

Pan Wójt- proszę Państwa to jest szukanie na siłę argumentów, panie Podolak, radny. Zasada jest

taka, żeby zadanie było wieloletnie to musi być zapisane przynajmniej w dwóch pozycjach. Tam

gdzie przeczytał pan 1.000,00 zł, to było tylko po to, żeby zadanie mogłoby wieloletnie. Pan albo

tego nie rozumie, albo jesteś złośliwy, te dwie rzeczy. Którąś trzeba wybrać, innej, trzeciej opcji nie

ma. Zadanie wykonane, zostały środki. Niegospodarnym byłoby wydać wszystko co było, nawet

jeżeli nie potrzeba. Niech pan przypomni sobie ile żeście utrudniali, ile razy zdejmowaliście środki

z różnych inwestycji. Ocenia się całość budżetu. W 2016 roku zostały zdjęte praktycznie wszystkie

środki z rozbudowy wodociągów. A więcej rozbudowy nie było, a mieszkańcy czekali i będą czekać

na pewno dłużej. W tym roku te środki na rozbudowę wodociągów są bardzo niewielkie i w ramach

tych środków będziemy to realizować. Brakuje koncepcji, przez 5 lat mieliśmy koncepcje rozwoju

gminy, mieliśmy prognozę wieloletnią, dziś tej koncepcji nie ma. Tak działo się cały rok 2016. pan

Antoni  i  pan  Stanisław  na  komisjach  mówią,  panie  Wójcie  tyle  zmian  do  budżetu.  Zmian

przygotowanych  profesjonalnie  przez  panią  Skarbnik,  gdzie  wszystko  się  bilansowało.  Dzisiaj
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przeczytane 70 czy więcej zamian, przeczytanych jednym ciągiem, nie miał ich pan na komisji i

wszystko  dobrze.  Głosował  pan  „za”.  To  ja  czegoś  nie  rozumiem.  Szanowni  Państwo  jest  to

szukanie  argumentów  na  siłę,  ocenia  się  całość  wykonania  budżetu.  Mówiłem  o  tym,  ul.  ks.

Skłodowskiego, wykonawca nie wykonał na czas. Zostało zapłacone w marcu. Nie będę odbierał

inwestycji na siłę, jeżeli warunki na to nie pozwalają. Kierując się logika pana, gdyby wykonanie

budżetu  w  tym miejscu  było  wyższe,  to  powinienem na  siłę  podpisać  protokół  odbioru  panu

Nowakowi  i  odebrać  przykryte  śniegiem,  bo  nie  widać.  Tak  nie  zrobię,  bo  ja  jestem  osoba

odpowiedzialną. Udowodniłem to co najmniej przez 6 lat. Gmina się rozwija i wszyscy to widzą

poza niektórymi radnymi. Natomiast, jeśli chodzi o bogactwo, które pan przytoczył. Nie jesteśmy

gmina najbiedniejszą. Ale w poprzednich latach mieliśmy tzw. dochody ekstra. Trzeba patrzeć na

inwestycje. To gmina Rzekuń była w inwestycjach przez ostatnie dwa lata na 7. i 14. miejscu w

województwie mazowieckim, na 58. i 90-którymś w kraju i 1. w powiecie.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- dzięki tym dochodom ekstra. 

Pan Wójt- te dochody ekstra, żebym robił tak jak wy chcecie, żebym wydał wszystko, to dawno by

ich nie było. Do tych dochodów ekstra ściągnąłem dodatkowo 20 mln zł już.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- a 30 dochodu ekstra tez poszło.  

Pan Wójt- żeby wykorzystać środki proszę Państwa, jutro pojadę podpisać umowę na kolejne 2

mln na budowę kanalizacji,  to nie mielibyśmy swoich dochodów ekstra. Nie mielibyśmy czego

zapisać w budżecie, to byśmy i niczego nie dostali. Należy rządzić w sposób odpowiedzialny, mając

na uwadze, że nie tylko dziś wszystko wydamy, bo przychodzi ktoś i chce. Musimy to rozumnie

wydawać,  żeby  zapewnić  rozwój  tej  gminie  na  wiele  lat.  Trzeba  mieć  na  uwadze,  pan

Przewodniczący mnie za to obwiniał, choć wie, że to nie prawda. Najprawdopodobniej 1,5 mln zł

od najbliższego roku stracimy dochodów. Te dochody,  które mamy w tej  chwili,  skumulowana

nadwyżkę, one mają być tak inwestowane, żeby zapewniły rozwój w tej  gminie,  nawet w tych

gorszych czasach. My mamy ogromna infrastrukturę, zostało przeczytane w opinii RIO, nie wiem

czy ktoś to zauważył, to jest bardzo ważne, że dochody bieżące przewyższały wydatki bieżące. To

jest bardzo ważny wskaźnik w budżecie. Za chwilę o 1,5 mln zł spadną nam dochody bieżące, to

może się okazać, że ta proporcja zostanie zachwiana. Mamy lampy, mamy wiele dróg które chcemy

mieć lepsze, które chcemy odśnieżać. To prawda i my robimy to. Ja pamiętam jak w 2010 i 2011

roku, mieszkańcy mówią że czekali tydzień zanim się odśnieży drogi. Dziś te drogi są odśnieżane
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na bieżąco, 6 rano wyjeżdża na teren gminy odpowiedni sprzęt. Tak samo jak zaczęliśmy łatać drogi

w 2011, 2012, wydawaliśmy potężne ilości, mieliśmy po kilkaset m² dziur. Dzisiaj, jak robimy to

systematycznie, to jest 100 m, 150. proszę Państwa, przecież w gminie Rzekuń nie było wody.

Mieszkańcy przychodzili  i  mówili,  że  jej  nie  mają.  Dziś  ją  mają.  Jak  wydarzy  się  awaria  na

wodociągu,  to  wielkie  larum.  W 2010  roku  co  wieczór  nie  było  wody w kranach.  Dokąd  nie

wybudowaliśmy stacji Drwęcz, nie było tej wody. Dziś mamy bezpieczeństwo zapewnione. Mamy

jeszcze w złym stanie sieć, trzeba ją remontować, modernizować. A wy co zrobiliście panowie?

Zdjęliście  środki  w  2016  roku  z  modernizacji.  Z  2017  roku  zdjęliście  środki  z  przebudowy i

modernizacji sieci. Proszę państwa, trzeba mieć wizję tej gminy. Trzeba mieć perspektywę rozwoju.

Nie dziś, bo my tu dziś jesteśmy,  trzeba mieć świadomość, że w 2018 roku mieszkańcy mogą nie

wybrać,  utrudniam,  tylko  się  z  Wójtem  kłócę,  skarżę  do  prokuratury  co  chwilę,  panie

Przewodniczący. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- panie Wójcie, proszę wycieczki osobiste zostawić

na Zabrodziu. 

Pan Wójt- trzeba mieć perspektywę rozwoju. Proszę państwa, przystąpiliśmy z perspektywą w

2011 roku, mieliśmy koncepcję budowy kanalizacji. Budujemy ją według tej koncepcji. Było 200

przyłączy. Dziś mamy 1500 przyłączy. Ludzie korzystają z tego dobrodziejstwa. Natomiast są i

niezadowoleni, ponieważ co, co świadczyli usługi, dziś nie mogą ich świadczyć. Wójt niedobry bo

zrobił kanalizacje i nie ma czego wywozić. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady-  jeżeli chodzi o wodociąg w Kamiance to mówi

pan  nie  prawdę,  było  zaplanowane  zadanie  inwestycyjne-  budowa  wodociągu  i  to  nie  ma  nic

wspólnego z ogólnymi kwotami. Pan wie, ze to jest prawda. Nie wiem czy to są przypadki, czy nie.

Bardzo dobrze, że rozbudowaliśmy kanalizację, tylko już radni zwracają uwagę, że musimy się

trochę od miasta odsunąć. Ale panu bliżej do miasta niż do gminy, gdzie w gminie organizuje się

uroczystości patriotyczne, dla strażaków Mszę, to pan w Szkole Podstawowej nr 3 na Stacji, to tak.

Ale w gminie na uroczystościach pana nie ma. Ja się pytam czy panu bliżej do Miasta czy do

Gminy? Wszystkim się wiążemy z miastem. Za chwile już słyszę i pan pewnie tez słyszy, że radni

ostrzą sobie apetyt na więcej. Mówił pan o inwestycjach, mówił pan dużo prawdy. Powinien pan

zrobić bilans i powiedzieć ile tych wpływów było z tytułu elektrowni. Cały czas rzucamy ponad 50

mln zł. 25 plus bieżącego przez 6 lat, 7 to mamy jakieś 70 mln, które można było wydać. Gdyby

gmina Goworowo tak miała, to by się śmiała. My jesteśmy inaczej usytuowani i stać gminę na
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więcej, żeby zrobić. Przykładem wczorajsze spotkanie z panem Starostą. Wszyscy radni chcą, żeby

do końca tej kadencji wybudować te drogi, które możemy wykonać wspólnie z Radą powiatu. Pan

troszeczkę tak, ale nie do końca. Jasno zostało określone, tak jak Starostowie mówią. Nie wiadomo

jaki będzie ten ustrój samorządowy. W Starostwie zmieni się myślenie. Będziemy mieli drogi takie

jak na Otok, jak przy Benzolu. Takie będą drogi powiatowe w okolicach Rozwór i innych, jeżeli

tego nie podejmiemy. Pan Starosta wyraźnie zasugerował wczoraj, jeżeli nie, to on którąś drogę

panu wójtowi przekaże. To było sugestywne. Może pan negować to co ja mówię, radny Podolak, a

Starosta ma wiedzę 20 letnia i wie co mówi. Jeżeli pan mówi o wykonaniu zadań, to tak, ale wiele

małych  nie  zostało  wykonanych,  które  ludzi  cieszą.  Ja  wiem,  że  strategicznie  jakaś  jedna

inwestycja. Wybudujmy za 2 mln basen i cieszmy się, ze mamy basen w Rzekuniu. Ale co ma ten

mieszkaniec Nowej wsi czy Borawego czy Kamianki z tego basenu? Będzie jechał rowerem się

wykąpać a deszcz go po drodze złapie. A wójt autobusów właśnie nie chce. Nikt nie neguje, że nie

zostały wykonane. Tylko nie można się robić super Wójtem, ze wszystko ode nie zależy. Że ja tylko

będę  decydował  czy ta  mała  inwestycja  będzie  wykonana  czy nie.  Odnośnie  WPI,  pan  mówił

troszeczkę nieprawdy, bo jeżeli było zapisane 10.000,00 zł na jakiejś inwestycji w tym roku, to w

jakimś celu, żeby wydać na projekt, a pan nie podjął żadnego działania, żeby zrobić. Nie wiesza się

takich bombek. Jeżeli było 30 tys. to znaczy, że był przewidziany jakiś projekt, a na następne lata

realizacje.  To  nie  zostało  wykonane  i  to  jest  niewykonanie  budżetu.  Takie  drobne,  ale  tez

niewykonanie budżetu. Przysłowiowe 10.000,00 zł było na Borawem, jak Rada zatwierdzi, to tak

będzie.  Niestety to  zależny od Rady.  Pan musi  zgodzić  się  z  tym,  że to  Rada zatwierdzi.  Pan

oczywiście  może zaproponować,  a  Rada zatwierdzić.  A jak pan przychodzi  z  Autopoprawką,  5

minut przed daje 50 zmian. To dobrze? 

Pan Wójt- autopoprawka zawierała najwyżej 2 czy 3 punkty. W projekcie uchwały zmieniającej to

tak. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- wcale nie w projekcie, tylko w autopoprawce. To

proszę sprawdzić w dokumentach i powiedzieć, że mówię nieprawdę. Ja wiem, że tak jest. Nie bez

kozery  podejmujemy  dziś  decyzję,  żeby  unormować  to.  Nawet  odnośnie  tego  przepisu  o

przechowywaniu tych nagrań. To tez ma jakiś swój cel. za jakiś czas to można powiedzieć, że tak

było.  Który radny czyta protokoły,  słowa w słowa- nikt.  Także z  wykonaniem budżetu,  on był

zrobiony  w  jakimś  stopniu,  ale  małe  zadania  nie  zostały  wykonane.  A szczególnie  te,  które

wprowadziła Rada. W tych małych punktach one były bardzo potrzebne mieszkańcom. Mieszkańcy

na nie czekali. Jestem mieszkańcem tej gminy i wiem co mówię. 
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Pan Bartosz Podolak- radny- chciałem się tylko krótko odnieść do tego co pan powiedział. Przede

wszystkim  nie  będę  się  wyzłośliwiał  tak  jak  pan,  z  tego  względu,  że  uważam,  że  każdemu

człowiekowi należy się szacunek, niezależnie od tego jaki jest. Natomiast pan swoja postawą, na

każdej  sesji  obraża  po  kolei  praktycznie  wszystkich  radnych,  pokazuje  w  jaki  sposób  pan  się

zachowuje.  Ja  chciałem  się  tylko  merytorycznie  odnieść  do  tego  co  pan  powiedział,  do  tych

inwestycji  i  stopnia  wykonalności.  My braliśmy pod uwagę,  że  wykonał  pan  75,2  % budżetu.

Natomiast trzeba zwrócić uwagę na to, że są takie inwestycje, które mógł pan wykonać, a ich nie

zrealizował. Analogiczna sytuacja jest w tym roku. Pan dzisiaj mając środki na termomodernizację

remizo świetlicy w Zabielu.  Zagospodarowanie placu,  pan nie robi  tej  inwestycji,  w przyszłym

roku, znając życie, znowu będzie sesja, jeśli pan tego nie wykona, to stopień wykonalności znowu

spadnie.  I  znowu  będzie  pan  mówił,  że  my  wyszukujemy,  bo  nie  chcemy  udzielić  tego

absolutorium. To nie jest prawda. Zrobienie ludziom odwodnień jest bardzo ważne, panie wójcie.

Po każdym deszczu, ja mam telefony. Nie jest tak, że ta woda gdzieś sobie spływa, ludzie pokopali

sobie jeziorka we własnym ogrodzie, żeby tę wodę gdzieś odprowadzić. Zamontowanie luster, o

których mówiłem, to jet poprawa bezpieczeństwa. To nie jest jakiś problem wyimaginowany. To nie

jest moje „ widzi mi się”. Dzwonili, kontaktowali się ze mną rodzice ze szkoły, z przedszkola, że

jak odwożą dzieci to jest problem. Nie wiem czy przypomina pan sobie sytuację, w której mówił, ze

rzeczywiście jest tam problem z widocznością.  Lustro leży w Zakładzie obsługi Gminy u pana

Grzegorczyka i nie jest montowane, bo pan powiedział, ze tego lustra nie zamontuje. Panie Wójcie,

pan nie robi mi na złość, pan robi na złość mieszkańcom. To nie są moje inwestycje. Rzekunia się

nie traktuje, że radny Podolak ma ćwierć, czy to jest moja czy nie moja ulica. Traktuje się jako

całość, jeżeli mieszkaniec zwraca się z prośba, żeby pomóc. To trzeba uszanować, trzeba pojechać i

sprawdzić,  jeżeli  jest  zasadna.  To nie  są  kosztowne inwestycje,  wystarczy chęci,  żeby ludziom

pomóc. Ci ludzie naprawdę mają problemy. A tutaj pan nie chce, tak samo jak pan nie chciał ul.

Bema remontować, nie trzeba remontować wiat przystankowych, nie trzeba zjazdów robić. To są

wszystkie inwestycje, które mogą zostać zrealizowane. Pan tych inwestycji nie realizuje, że ich nie

będzie robił. Nie wiadomo na jakim etapie będzie remizo-świetlica w Zabielu. Muszę się do tego

odnieść. Wczoraj mieliśmy komisję. Zadawaliśmy panu szczegółowe pytania. Dziękuję. 

Pan Wójt- proszę  Państwa,  popis  demagogii.  W najczystszym wydaniu.  Lustra  montuje  się  w

określonej procedurze. To zarządca drogi powinien mieć środki na bieżące utrzymanie dróg. A nie

wskazywanie, tu czy tam środków w budżecie. Najpierw musi zostać powołana komisja, często z
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udziałem  policji.  Podjąć  stosowna  decyzję,  czy  to  jest  uzasadnione.  Podobnie  jest  z  progami

zwalniającymi, a już o odwodnieniu nie wspomnę. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- koto jest zarządca drogi?

Pan Wójt- wójt jest zarządcą drogi. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- Rada uchwaliła, Wójt ma wykonać. 

Pan Wójt- zarządca drogi będzie decydował o tym. Zarządca ma w kompetencji zarządzanie drogą.

Ma środki na to w budżecie. Natomiast , jeżeli chodzi o odwodnienie. Na ten temat była rozmowa.

Ulica  Sienkiewicza  albo  ją  przebudujemy całą  i  zrobimy odwodnienie,  tam nie  można  zrobić

inaczej.  Pewnie pan jest  inżynierem drogowym i  wie lepiej.  Bo pan mi  kazał  wodę z  opadów

spuszczać  do kanalizacji  sanitarnej.  Taka propozycja  padła na Bema.  Myślą  o przebudowie ul.

Sienkiewicza, trzeba myśleć jak o dużym zadaniu. Przebudować, rozkopać całą, ale nie za 20 tys.

zł. Budowanie czegoś innego niż podłączenie do ul. Kościuszki mija się z celem. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- czy mamy wykonana już dokumentację? 20 tys. zł

było na to przeznaczone. Przebudowę trzeba zacząć od wykonania koncepcji. 

Pan  Wójt- jak  mam  na  zadaniu  20  tys.  w  prognozie  wieloletniej  nie  mam  dalej  zapisanych

środków.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- spokojnie, jeżeli będzie miał pan dokumentację, to

trzeba zwrócić się do Rady, że kosztuje tyle i tyle i Rada przyzna. 

Pan Bartosz Podolak- radny-  jeżeli  chodzi  o  ul.  Sienkiewicza,  rozmawialiśmy o tym. Można

podpiąć. Wcale nie trzeba drogi rozkopywać, sam pan powiedział, że jest taka możliwość. Zapewne

tez ma pan wykształcenie inżyniera. Jest to możliwe do zrealizowania. Jak jechałem z panem na ul.

Bema, wjechał pan na ul. Krótka i mówi pan, że dobrze ta ul. wygląda. Nie zna pan topografii

Rzekunia, jeżeli mi pan zarzuca ...

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- będzie głosowanie, ja pana zapraszam na salę. Pan

powiela wójta Tyszkę. 
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Pan Bartosz Podolak- radny- nie chciałbym nikogo urazić. Chciałbym zwrócić uwagę na jeszcze

jedną rzecz, odnośnie zamontowania tego lustra. Trzeba zgłosić to do odpowiedniej komisji, która

jedzie i bada czy jest to zasadne. Chciałbym przytoczyć przykład z roku 2014/2015, kiedy było

montowane lustro na ul. Bema. Skontaktowałem się z Przewodniczącym Edwardem Gryczką, który

wówczas był  pracownikiem ZOG-u, w ciągu trzech dni zostało to  zamontowane.  Nie była tam

żadna komisja. To lustro zostało zamontowane i do dziś funkcjonuje. Dziś mamy taka sytuację, że

mamy lustro, które leży w ZOG-u, jest możliwe do zrealizowania, bo Zakład posiada odpowiedni

sprzęt. Wystarczy trochę chęci, żeby to zamontować. To nie jest niemożność zrealizowania zadania,

bo nie ma na paragrafie środków, fizycznie to lustro posiadamy. Można je zamontować, trzeba tylko

chcieć. Dziękuję bardzo. 

Pan Piotr Suchta- radny- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo.

Nastąpiło poruszenie wśród radnych. 

Pan Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady-  jest  absolutorium,  jest  bardzo  ważna  sprawa,

jeżeli komisja wnioskuje o nieudzielenie absolutorium, teraz jest dyskusja and wykonaniem. Proszę

się nie denerwować. Kiedyś się czytało, raz i do przodu i do Augustyniaka. Teraz jest inaczej. Panie

radny,  za chwilę  udzielę  panu głosu,  niech się  pan nie  denerwuje (  słowa skierowane do pana

Kazimierza Jastrzębskiego).

Pan Piotr Suchta- radny- Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo. Pan Kazimierz się zgłasza,

jak  najbardziej  trzeba  mu  głosu  udzielić.  Chciałem  złożyć  taki  wniosek,  żeby  zakończyć  tę

dyskusję. Myślę, że już wystarczająco dyskutowaliśmy w poprzednim punkcie i teraz, podejrzewam

że jak wykonanie budżetu byłoby równoznaczne z wypłacaniem wynagrodzenia, to było by 75%. a

jest 100% wypłacane, bo panu wójtowi my wypłacamy wynagrodzenie, jako mieszkańcy tej gminy,

płacimy  100%.  i  oczekujemy,  że  pan  Wójt  powinien  wykonać  100%  budżetu.  Tak  jak  było

mówione,  jedne  inwestycje  zmieniamy,  przegłosowujemy.  Jak  najbardziej,  Rada  jest  organem

stanowiącym, a pan Wójt jest od tego, żeby te inwestycje wykonywać. Dziękuję.

Pan Kazimierz Jastrzębski- radny- Wysoka Rado, dopiero pan zwrócił uwagę, żeby nie robić

słownych  wycieczek  w  kierunku  pańskiej  osoby.  Chciałbym  to  samo  powiedzieć,  panie

Przewodniczący,  że  powinien  pan  zwrócić  uwagę  panu  Dmochowskiemu,  żeby nie  robił  sobie
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wycieczek w kierunku mojej osoby. Bo twierdzi, że ktoś mi nakazuje głosować. Tak stwierdził.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- kolego radny, w tym miejscu nie słyszałem tego.

Nie chcę narażać pracowników na jakąś stronniczość, nikt nie słyszał takich rzeczy. Jeżeli usłyszę,

to zwrócę uwagę. 

Pan Kazimierz Jastrzębski- radny- zwrócę uwagę, ze pan Dmochowski, mierzy tą sama miara co

do siebie. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- Dyskusja nie  na temat.  Mówmy o wykonaniu

budżetu.

Pan Jerzy Konopka- radny- Panie Przewodniczący,  Panie Wójcie,  Szanowni Państwo. Jestem

pewien, że wyrok w sprawie nieudzielenia absolutorium zapadł zanim otrzymano sprawozdanie

finansowe. Wyniki finansowe nie mają żadnego znaczenia. Dziękuję bardzo. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- zamknął dyskusję w tym punkcie.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- uchwałę w sprawie absolutorium podejmuje Rada

Gminy w sposób jawny, bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- przechodzimy do głosowania projektu uchwały w

sprawie  nieudzielenia  Wójtowi  Gminy absolutorium z  tytułu  wykonania  budżetu  za  2016  rok.

Odczytał projekt

– kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem uchwały w sprawie nieudzielenia Wójtowi Gminy
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok- 9,

– kto jest przeciw-  4,
– kto wstrzymał się od głosowania-  0.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- stwierdzam, iż uchwała w sprawie nieudzielenia

Wójtowi Gminy Rzekuń absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2016 rok została podjęta w

głosowaniu jawnym, w obecności 13 radnych, 9  głosami za. Tym samym absolutorium nie zostało

udzielone.
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Do punktu 11.

Pan  Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady-  Następnym  punktem  porządku  obrad  jest

sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami.

Pan Wójt-  Szanowni Państwo,  między sesjami  trwały prace nad realizacją  budżetu.  Tych prac

mamy bardzo dużo.

Umowy przetargowe podpisane:

1.  ,,Przebudowa  ulicy  Zacisznej  w  Ławach  wraz  z  uzupełnieniem  brakującej  infrastruktury

technicznej”.

2.„Przebudowa drogi ozn. nr geod. 662/1, 662/2 w msc. Rzekuń”.

3.„Przebudowa dr. ozn. nr geod. 190 i 191 w Susku Starym”.

4.„ Budowa boiska wielofunkcyjnego przy Szkole Podstawowej Nr 1 im. Księdza Antoniego Pęksy

w Laskowcu”.

5. „Zakup samochodu ratowniczo-gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej Dzbenin”

6. „Przebudowa dr. ozn. nr geod. 201, 202, 204 w Goworkach”.

Inwestycje wszystkie w zasadzie w realizacji.

Umowy nieprzetargowe podpisane:

1. Zakup garażu do Suska Starego.

2. Remont nawierzchni bitumicznej na drogach gminnych na terenie gminy Rzekuń.

3.Wykonanie dokumentacji projektowo-kosztorysowej na rozbudowę gminnej sieci wodociągowej

w msc. Czarnowiec. Zrobiliśmy to w ekspresowym tempie ze względu na inwestycję Starostwa-

dom dziecka.

4. Zakup stolików składanych do świetlicy wiejskiej w Susku Starym.

5. Zakup krzeseł do świetlicy wiejskiej w Susku Nowym.

Prace projektowe w trakcie:

1.Wykonanie  dokumentacji  projektowo-kosztorysowych  na  ,,Przebudowę  ulicy  Bema

w Rzekuniu”.

2.Wykonanie  dokumentacji  projektowo  –  kosztorysowej  na  budowę  świetlicy

i zagospodarowanie terenu w Ławach”.
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Inwestycje w trakcie robót:

1. „Budowa kanalizacji sanitarnej w Laskowcu i Teodorowie - VI, VII, VIII i IX etap”.

2. „Przebudowę drogi gminnej nr geod. 317/2 i 221 w msc. Przytuły Stare.” prace są w trakcie. 

3.  ,,Przebudowę  ulic  na  os.  Zielonym w Ławach-  ul.  Deszczowej  z  uzupełnieniem brakującej

infrastruktury.”

4. „Przebudowa ul. Sosnowej w Tobolicach z uzupełnieniem brakującej infrastruktury technicznej”.

Ze względu na wysoki poziom wód termin realizacji ulegnie przedłużeniu.  

5. ,,Przebudowa ulicy Miłej i Jana Pawła II w Rzekuniu z uzupełnieniem brakującej infrastruktury

technicznej.” 

6.  Przebudowa  ulicy  Radosnej  i  Pięknej  w  Rzekuniu  wraz  z  uzupełnieniem  infrastruktury

technicznej”.

7. Budowa parkingu w Przytułach Starych.

Trwają prace na drodze w Czarnowcu. Zgłosiła się do nas firma zajmująca się organizacją kursów

komputerowych dla seniorów. Jest to działanie prospołeczne, informacje można znaleźć na stronie

internetowej gminy. Program skierowany do osób 65+. była zainteresowana mieszkanka i akurat

teraz pojawiła  się taka oferta.  Wymagane jest  30 osób. Odbyło się również spotkanie odnośnie

fotowoltaniki.  To  jest  działanie  niezależne  od  gminy,  firma  dość  dobrze  się  zaprezentowała.

Zastrzegli, że nie pobierają żadnych opłat przez wykonaniem instalacji. Takie spotkanie odbyło się

w gimnazjum. Ja mam takie doświadczenie, zapłaciłem 300 zł za audyt energetyczny, organizowała

gmina, ale pewnie nie zostanie to zrealizowane, ponieważ nie ma pieniędzy na ta realizację. Tylko 5

gmin w województwie mazowieckim otrzymało takie dofinansowanie. W ofercie są również panele

słoneczne do ogrzewania wody. Firma ta wykonywała inwestycje ostatnio w gminie Miastkowo.

Dziękuję bardzo.

Do punktu 12.

Pan  Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady-  Następnym  punktem  porządku  obrad  jest

sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady w okresie między sesjami. Poza sprawami

bieżącymi  takimi  jak  organizacja  dzisiejszej  sesji  brałem  udział  w  uroczystościach,  na  które

zostałem zaproszony. Zarząd Osp zaprosił  mnie na uroczystość,  w której  również uczestniczyła

większość radnych Gminy Rzekuń. Wysłałem zaproszenie smsem do wszystkich radnych. Byłem na

konkursie recytatorskim w Dzbeninie, przygotowywałem projekt uchwały, która podjęliśmy dzisiaj.

Gdy się zwracam do biura obsługi rady, decyzja jest zawsze jedna, panie Przewodniczący- no nie.

Dlatego dziś zwracam się do pani Sekretarz, pana Wójta o udzielenie takiej pomocy. Ta gmina nie
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przeżywa takich czasów pierwszy raz. Był Wójt Bogusław Tyszka, który tez był emocjonalny i

wychodził z sali jak pan Wójt. Zawsze było w tradycji, każdy Przewodniczący miał przygotowane

materiały do pracy. Teraz trzeba wszystko samemu zrobić. Trzeba obejrzeć film „Mania wielkości”.

Jesteśmy tu po to, mamy jakieś zadania, kompetencje. Tam jest zapisane, jak mało jeden pracownik,

to trzeba dwóch czy trzech, a Rada ma mieć pomoc, każdy radny. Tu jest niewdzięczna rola pani

Emilii,  wszędzie  jest  napisane  jak  jest  konflikt  to  jest  bardzo  trudne  zadanie.  Nigdy nie  będę

kierował żadnych urazów do żadnego pracownika, ze czegoś mi nie przygotował. Sam przygotuję,

ale cały czas będę wypominał i upominał się o to, co należne Radzie Gminy. Z tego sprawozdania

to jest wszystko, dziękuję. Przejdziemy do następnego punktu.

Do punktu 13.

Pan  Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady-  Punkt  13.  porządku  obrad  to  interpelacje,

zapytania Państwa Radnych i Sołtysów.

Pan  Andrzej  Piątkowski  –  sołtys  –  Szanowni  Państwo  ja  chciałem  zapytać  bo  projekt

indywidualnie zrobiliśmy my mieszkańcy na wodociąg, to jest krótki odcinek, chciałem spytać czy

on będzie zrealizowany.

Pan  Rafał  Kaczmarczyk  –  sołtys  –  Panie  przewodniczący,  Wysoka  Rado,  Panie  Wójcie  ja

odnośnie  tych  autobusów MZK. Pan Wójt  powiedział,  że  skierował  pismo do Pana Dyrektora

MZK,  ale  to  Pan  Prezydent  czeka  na  pismo.  Byliśmy  w  pięcioosobowym  składzie  u  Pana

Prezydenta i to nad Dyrektorem MZK jest Pan Prezydent. To on decyduje o tym czy ten autobus

puści czy nie puści, także prosiłbym jeszcze raz skierować takie pismo do Pana Prezydenta tylko, że

już chyba nie w tym czasie, bo teraz będzie okres wakacyjny i się okaże, że nie będzie frekwencji i

autobusy … Prosiłbym, żeby to było wcześniej.

Pan Piotr Suchta- radny – Panie Przewodniczący,  Panie Wójcie, Szanowni Państwo moje pytania

by  dotyczyły  bliskości,  że  tak  powiem   Pana  Wójta  z  Miastem  Ostrołęka.  Tak  jak  tu  Pan

Przewodniczący  wspomniał  mieliśmy  uroczystości  na  terenie  naszej  gminy,  były  to  obchody

gminne Dnia Strażaka,  niestety Pana Wójta  u nas  zabrakło.  Zabrakło również  Pani  Sekretarz i

innego urzędnika, które jeżeli Pana nie było, powinien Pan wyznaczyć do reprezentowania władzy
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gminy. Uroczystość była naprawdę przepiękna, proboszcz w podziękowaniu, tak dziwnie myślę, że

wyszło, bo dziękował na ręce Pana Starosty, Panie Wójcie my mamy tu swojego gospodarza i jest

nim Pan i na tej  uroczystości powinien Pan być. Kolejną uroczystością był XV Międzyszkolny

Konkurs  Recytatorski  w miejscowości  Dzbenin,  również  Pana tam zabrakło.  Oglądając prawda

strony  ….  ostrołęckie,  na  Mojej  Ostrołęce  oglądałem  uroczystość  …  w  Przedszkolu  nr  3  w

Ostrołęce tam Pan był, był Pan z Panią Sekretarz. Dlaczego we dwoje? Ja tylko zwracam Panu

uwagę  na  fakty,  że  na  naszych  uroczystościach  Pana  brakuje,  tam  Pan  jest  …  także  mówię,

zachęcam do tego, że warto, warto jednak przyjechać bo konkurs był naprawdę piękny, warto było

posłuchać, poezja naprawdę super. Kolejna sprawa jaką chciałbym poruszyć jako Przewodniczący

Komisji  Budżetu  i  Oświaty  konkursy na  terenie  naszej  Gminy.  Ostatnio  odbył  się  konkurs  na

Dyrektora Szkoły Podstawowej w Rzekuniu. Czym się Pan kierował, ja już wczoraj Pana pytałem,

nie uzyskałem dokładnej  odpowiedzi,  czym się  Pan kierował  wybierając członków do komisji

konkursowej?  Czy z  Rady osoby:  Pan Wysocki,  Pani  Dzwonkowska reprezentowały Radę  czy

reprezentowały Wójta czym się Pan kieruje, bo powiem Panu, że z chęcią usiadł bym w takiej

komisji. Dlaczego Pan mi nie zaproponował? Także to kolejne pytanie. Czy zamierza Pan ogłaszać

kolejne konkursy na dyrektora w szkole w Dzbeninie, w szkole w Drwęczy? Dlaczego Pan nie

ogłaszał  konkursu w Borawym,  w Laskowcu,  w Ołdakach? Czym to jest  spowodowane,  że  w

jednych szkołach się ogłasza konkursy, a drugim dyrektorom przerzuca się z automatu, ja bym tak

Panu  brzydko  może  powiedział,  ale  na  sesji  nie  pasuje,  ...  że  powinno  być  jednakowo  dla

wszystkich,  jednakowo Panie  Wójcie  dla  wszystkich  dyrektorów, a  nie  tych  traktować lepiej  a

drugich gorzej.  Kolejna Panie Wójcie  sprawa dotyczy wykupu działek.  Kolega radny Konopka

bardzo się tu obruszył, wczoraj faktycznie zapytałem o Pana Konopkę. Mieszkańcy przychodzili do

mnie i pytali mnie o wykup działki w msc. Teodorowo, jest to działka przeznaczona pod drogę

gminną. Dziwny zbieg okoliczności, że jeżeli zgłasza się do Pana Wójta zwykły Kowalski z terenu

gminy Rzekuń to Pan Wójt twierdzi, że nie mamy pieniążków, trzeba przekazać ale nieodpłatnie,

może kiedyś będą, może zapłacimy. Tu mieszkańcy pytali jak to się stało, że Pan Konopka takie

odszkodowanie  dostał.  Faktycznie  Pan  Wójt  wczoraj  przyniósł  dokumenty,  co  się  okazało

właścicielem nie był Pan Konopka, także Panie Jurku zwracam uwagę, skoro ktoś tam mówi, dalej

mówi, że to jakaś rodzina, ja nie wiem, ja nie chcę wnikać. Chodzi tylko o jedną rzecz, że jeżeli tam

wypłaciliśmy 5 złotych za metr to albo płacimy wszystkim albo nie płacimy nikomu, a nie jakieś

nie wiem znajomości, inne tam rzeczy decydują o tym, że jednemu wypłacamy a drugiemu nie. Pan

też jeszcze wczoraj, też ciekawą rzecz podniósł na komisji, że takie pieniążki mamy, czyli jeżeli

mieszkańcy się zwracają to będziemy wykupywali, także tu do Państwa sołtysów, jeżeli mieszkańcy

mieliby takie drogi do wykupu to Pan Wójt po 5 zł wykupi, dziękuje.  
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Pan  Kazimierz  Jastrzębski-  radny- Chciałbym  odpowiedzieć  Pan  radnemu  Suchcie,  że  Pani

Sekretarz,  potwierdzam to,  widziałem się  przed  Kościołem,  była  na  Mszy,  na  uroczystości  w

Kościele. Ja też byłem na tym i Pani Sekretarz była więc proszę nie wmawia, że Pani Sekretarz nie

było na uroczystości.    

Do punktu 14.

Pan  Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady-  Punkt  14.  porządku  obrad  to  odpowiedzi  na

interpelacje, zapytania Państwa Radnych i Sołtysów.

Pan Wójt-  Panie sołtysie  z Gowork, Panie Andrzeju nie  znam tematu.  Nie było nikogo, jeżeli

chodzi o ten wodociąg, ale przyjrzymy się co to jest, gdzie i jak. Natomiast pierwszy raz słyszę, o

tym, że tam robiony był projekt. Autobusy MZK ten temat uważam wyczerpany już, bo chwilę o

tym mówiliśmy co sesja i dzisiaj też już. Natomiast fakty się potwierdzają, ze Pan radny Suchta jak

zacznie mówić to insynuacje albo kłamstwa. Panie radny jak Pan nie wie to niech Pan nie gada.

Jeżeli proszę Pana, jeszcze dwie uroczystości w ilu ja uczestniczę to gwarantuję Panu, ze mam

wybór, praktycznie korzystam ze wszystkich zaproszeń, które do mnie wpływają. Poza tym, że poza

urzędem są to zwykle uroczystości w soboty i niedziele i w piątki o każdej porze. Natomiast zdarza

się, że czasem nie mogę gdzieś tam uczestniczyć i wtedy przeważnie uczestniczą inne osoby.  Jeżeli

chodzi o uroczystość OSP drogą, którą otrzymałem zaproszenie, czyli przyniósł je Pan Zygmunt

Grzymała,  w  sobotę  wiedziałem,  że  nie  będę  mógł  osobiście  uczestniczyć,  zadzwoniłem  i

powiedziałem, że będzie  uczestniczyć  Pani  Sekretarz  i  uczestniczyła  bo była  na mszy św.  i  w

związku z czym Pan insynuuje,  po  prostu  zmyśla,  Pan po prostu  dorabia  ideologię.  Następnie

proszę państwa konkursy.  Staram się być i uczestniczyć w różnych konkursach ale proszę pana

gmina nie tylko konkursami. Konkursy są bardzo ważnym elementem funkcjonowania szkół  i są

tradycją  w naszych szkołach,  wspierane  zawsze  tak  jak  jest  to  przyjęte.  Natomiast  uczestniczą

czasem inne osoby niż ja, Pan Dyrektor uczestniczył  w tym konkursie akurat w Dzbeninie, nie

neguje,  ze był  to równie łatwy konkurs i  pożyteczny absolutnie.  Natomiast  niech Pan pozwoli,

jeszcze Panie radny  że to może nie Pan będzie decydował w którym, jakim będę uczestniczył w

soboty, w niedziele czy w piątek o godz. 19. To niech pan pozostawi mnie. Ja Pana naprawdę nie

kontroluję  gdzie  Pan  uczestniczył  czy  gdzie  Pan  nie  uczestniczył.  Natomiast  przy  okazji  tego

konkursu  w  Dzbeninie,  chciałbym powiedzieć  tak:   w  jakim charakterze  Pan  Przewodniczący

Gryczka służbowym samochodem w godzinach pracy uczestniczył …. Natomiast jeżeli konkursy w

szkołach. Panie radny wybaczy Pan ale to do moich kompetencji należy podejmowanie decyzji
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gdzie będzie konkurs, gdzie go nie będzie i ewentualnie kto będzie uczestniczyć w komisji i z tych

kompetencji będę korzystał, dziękuje bardzo.    

Do punktu 15. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady-  Punkt  15.  porządku obrad to  wolne wnioski  i

informacje. Proszę Państwa stawiam wniosek o przekazanie do Regionalnej Izby Obrachunkowej w

Ostrołęce  mojej  notatki  służbowej  plus  dzisiejszego  wniosku  przegłosowanego  do  zmian  w

budżecie  gminy w trybie pilnym.  Kto z  państwa radnych jest  za  tym żeby ten wniosek został

przekazany proszony jest o podniesienie ręki, dziękuję. Kto jest przeciw, kto się wstrzymał? 7 za, 3

przeciw, proszę o dopełnienie formalności i wysłanie tego.

pan Wójt- Chciałbym

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady-  Panie Wójcie ale Pan ma jakieś takie tendencje

rządzenia. Ktoś tu prowadzi obrady i proszę to uszanować. Panie Wójcie odniosę się do tego co Pan

powiedział,  kogo ja  reprezentowałem.  Zostałem zaproszony jako Przewodniczący Rady Gminy

Rzekuń,  ja  wiem, że bardzo niewygodnie bo żeśmy przeznaczyli  300 zł.  na nagrody,  które też

prawda  nie  było  to  chętnie  widziane,  ze  tak  powiem.  Panie  Wójcie  po  co  tak  rzeczy,  jak

powiedziałem, ze ucho prezesa w dwie strony Panie Wójcie, nie tylko do Pana ale i do mnie też

docierają różne rzeczy. Także spokojnie,  byłem tam reprezentowałem Gminę Rzekuń, natomiast

proszę państwa pracując w Zarządzie Dróg Powiatowych, pracuję na terenie całego powiatu. Na

nadrobionych godzin z tytułu tego, że liczyłem samochody, to jest takie zadanie całonocne i mam

zarobione  prawda  nadgodziny  ustalone  mam z  kierownictwem ustalone  odbiór  godzin  i  Panie

Wójcie dziś jestem na urlopie jeżeli Pan jest ciekawy bo Pan  strasznie się moją osobą interesuje,

wydzwania do wójtów okolicznych czy ja będę zatrudniony a co ja będę robił. Pan by najlepiej

chciał jak ja bym przyszedł do Pana na kolanach i o miskę strawy prosił, tego się Pan nie doczeka.

Tego  się  Pan  nie  doczeka  bądź  Pan  pewien.  Także  proszę  się  moją  osobą  jako  prywatną  nie

interesować jako przewodniczącym rady gminy tak dlatego bo wiedziałem co robiłem w Dzbeninie.

Piękny konkurs tylko się pytam ten co donosił to przyjechał  w czasie konkursu i prosto do jedzenia

przyszedł i też można było, czy można być w czasie godzin pracy i jeść posiłek, nie swój jeszcze no

pytam się. Panie Wójcie bądźmy szczerzy, a później jeszcze przekazywać informacje bzdurne, co

tam  Przewodniczący  robił.  Ja  jestem  Przewodniczącym  tej  gminy,  ktoś  mnie  zaprosił  dlatego

pojechałem na tą imprezę. Chciałbym tylko się dopytać Pani Sekretarz jako, która sprawuje pieczę

46/52



nad Wójta urlopem, ile tego urlopu zostało i kiedy Pan Wójt ma zamiar wykorzystać zaległe urlopy

bo gmina Rzekuń nie  ma zamiaru wypłacać ekwiwalentów, jeżeli  ewentualnie takie  są jeszcze.

Także jeżeli dzisiaj Pani Sekretarz nie jest w stanie nam odpowiedzieć to na następną sesję proszę

przygotować,  ile  tego zostało  i  kiedy pan Wójt  myśli  zaległy urlop  wykorzystać  bo na koniec

kadencji  jest  zawsze  problem,  że  Wójtowie  biorą  ileś  tam  ekwiwalentu,  należnych  zresztą,

należnych. 

Pani Bożena Jaskólska – Sekretarz –  Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo

tak jak Pan Przewodniczący powiedział trudno mi jest w tej chwili powiedzieć dokładnie ile dni

urlopu  zostało  do  wykorzystania  natomiast  mogę  powiedzieć,  że  urlop  za  2016  rok  należy

wykorzystać do zgodnie z obowiązującymi przepisami prawa do 30 września, a więc jest jeszcze na

to czas. Za 2015 urlop został wykorzystany. 

Pani Jolanta Mierzejewska – sołtys – Wysoka Rado, Panie Przewodniczący i wszyscy zebrani ja

chciałabym serdecznie podziękować za przyznane środki pozarządowe na realizację naszego  …..

„Ocalić  od  zapomnienia  historię  i  tradycję  Zabiela.  Wiecie  Państwo  wszyscy  byli  bardzo

zadowoleni,  że  koła  gospodyń  nie  zarabiają  więc  dziękujemy  serdecznie  za  przyznane  nam

pieniądze, które poszły na … Napracowałyśmy się, ale to są jedyne środki, które możemy dostać,

ewentualnie  jeszcze…  Ja  się  nie  dziwię,  że  wśród  zaproszonych  gości  był  Pan  Wójt  i  Pani

Sekretarz, ale zrozumcie Państwo gość do świętość. Ja jestem tak wychowana, ale jeżeli w jeden

poniedziałek serdecznie się cmokam i zapraszam, a w następny poniedziałek oficjalnie się składa

skargę powiedzcie mi państwo, ja wybaczam Panu Wójtowi i Pani Sekretarz, że oni nie byli bo

jeżeli na gościa się pluje, to gość po prostu nie przyjedzie i zastanówmy się dlaczego nie był Pan

Wójt na pozostałych uroczystościach,  bo jeżeli  się gościa jeszcze raz mówię zaprasza to się na

niego nie pluje, dziękuje bardzo. 

Pani Bożena Jaskólska –  Sekretarz – Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo

chciałam  się  odnieść  właśnie  do  uczestnictwa  mojej  osoby  w  uroczystościach,  imprezach

organizowanych na terenie gminy Rzekuń, chciałam się zwrócić do pana radnego Suchty: Panie

radny mam taką prośbę, jeżeli czegoś Pan nie zauważył, nie ma Pan potwierdzonych informacji to

proszę publicznie nie kierować pod moim adresem żadnych uwag, to taka prośba. Tak jak już padło

na tej sali rzeczywiście zostałam poproszona przez Pana Wójta, aby uczestniczyć w uroczystości z

okazji  Dnia Strażaka  i  na tej  uroczystości  byłam w kościele.  Na pozostałą  część ja  nie  byłam

zaproszona. Było tak uzgodnione, że uczestniczę we Mszy Świętej. I na Mszy byłam. Natomiast nie
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mam  zwyczaju,  proszę  pana,  zasiadania  w  pierwszych  rzędach.  Być  może,  ksiądz  proboszcz

rzeczywiście mnie nie widział, nie widział pana Wójta, pan również mnie nie widział. Ale były

takie osoby, które mam nadzieję, że widziały, że uczestniczyłam we Mszy świętej. Druga sprawa

panie  radny,  również  bardzo  bym  prosiła,  żeby  nie  czynić  tego  typu  uwag,  że  ja  byłam  na

uroczystości w szkole na Stacji, i dlaczego we dwoje. To jest, myślę, nie w pana kompetencji ocena,

czy ja mam być sama, na jakiej uroczystości, czy to jest w czasie godzin pracy, czy to w dni wolne.

To  jest  moja  prośba.  Odniosę  się  również  do  tego  co  powiedziała  pani  Sołtys  z  Zabiela,

rzeczywiście- byłam zaproszona na uroczystość do Zabiela z panem Wójtem. Nie uczestniczyłam z

prostego względu- nie dlatego, że pan radny Młodzianowski złożył skargę na wójta. Tylko tak jak

pani wcześniej powiedziała, jednego dnia jestem zaproszona, całowana, serdecznie zapraszana na

uroczystość. Natomiast na spotkaniu, które odbywa się w celu ustalenia przebiegu uroczystości,

moje nazwisko jest  poruszane,  nie  tylko moje,  dla  większości  z Państwa nie  jest  tajemnicą,  że

pochodzę z Zabiela, wychowałam się tam, mieszka tam moja rodzina. Poruszana jest moja rodzina,

więc właśnie z tych względów, w tej uroczystości nie uczestniczyłam. W przeciwieństwie do tego,

co maiło miejsce w Ławach, tam rzeczywiście byłam. Dziękuję. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- jeszcze jedno szybkie pytanie pani Sekretarz. Była

złożona skarga przez pana Wójta odnośnie aneksji  naszych ziem. Czy został  nadany temu bieg

wydarzeń? Co się dzieje, czy jest jakaś informacja? 

Pani  Bożena  Jaskólska  –  Sekretarz  – jeżeli  chodzi  o  skargę,  tak  jak  wcześniej  mówiłam,

dokumenty zostały przekazane. W dniu wczorajszym, co prawda korespondencja nie została jeszcze

rozpisana, ale widziałam. Wpłynął od Wojewody odpis skargi odnośnie referendum, nie czytałam,

ale  widziałam  że  jest.  Natomiast  w  drugiej  sprawie,  o  którą  pan  pyta,  informacji  żadnej  nie

otrzymaliśmy. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- szkoda, że nie wiemy co nam Wojewoda odpisał.

Prawdę mówiąc są to bardzo ważne rzeczy, które … ja rozumiem. 

Pani Bożena Jaskólska – Sekretarz – korespondencja z poprzedniego dnia jest rozpisywana rano

dnia następnego. Z uwagi na to, że sesja rozpoczęła się o godz. 9:00, w dniu dzisiejszym nie było

takiej sposobności. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- ale od 8 do 9 można było zobaczyć, bo była to

bardzo ważna sprawa. 
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Pan Wojciech Pierzchała- mieszkaniec- chciałbym odnieść się do wypowiedzi pana Konopki, że

wcześniej było wiadomo o wyniku absolutorium. Ja również, od 3 miesięcy słyszałem, opluwacie

szkołę, piszecie w Internecie, że ona jest niedobra. Pracuje tam mąż pani Sekretarz. Od 3 miesięcy

było wiadomo 5 do 7. tak było, jeśli chodzi o automatyczne, jednogłośne głosowanie. Pan Dyrektor

ma pełny szacunek, jest dyrektorem od 20 lat, ja się nie obawiam tak jak wy piszecie po cichutku w

Internecie, uczył troje moich dzieci, wychował. Czy wszyscy Państwo znacie dyrektora Podolaka?

Tak. Czy oceniacie go dobrze, pozytywnie? A może odwrotnie, czy ktoś ocenia negatywnie pana

Dyrektora? Merytoryki podczas głosowania było mało. To się w głowie nie mieści, wszyscy o tym

wiecie. Boicie się, ale to są fakty. Chodniki, asfalty panie Kazimierzu mnie nigdy nie interesowały.

Zawsze ludzie. W służbie na okręcie powołano mnie do komisji, żeby oceniać złe czyny marynarzy.

Z pytaniem do pani sekretarz, czy dla pani pan Dyrektor Podolak był dobry czy zły? Może pani

odpowiedzieć? Rozumiem. Po dwóch miesiącach usunięto mnie z tej komisji. Dlaczego? Bo nie

zrobiono ze mnie automatu,  żeby krzywdzić marynarzy.  Następna kara za poglądy. Opowiadam

swoją historię ponieważ jest analogią, radni którzy głosują. Na koniec mam taką prośbę, Szanowni

Państwo, jak już nie ma pana Dyrektora to nie opluwajcie tej szkoły i jej dyrektora. Opanujecie się,

to się w głowie nie mieści. Wstępnie chciałbym jeszcze Państwa zaprosić na zebranie wiejskie.

Zaprosimy wszystkie władze z wyprzedzeniem trzy tygodniowym. Będę chciał zadać pytanie, co

Państwo robicie w obronie naszych granic. Życzę wszystkiego dobrego, trzymajcie się dobrze. Pan

Dyrektor przeżyje. 

Pani Bożena Jaskólska – Sekretarz – chciałam się odnieść do słów pana, które były do mnie

skierowane. Tak, rzeczywiście mój maż pracuje w Szkole Podstawowej. Nigdy nie wypowiadałam

się źle o panu dyrektorze.  Także jestem zdziwiona,  te wywody pod moim adresem. To tak dla

wyjaśnienia.

Dyskusja w tle.

Pan  Piotr  Suchta-  radny  – Panie  Przewodniczący,  Szanowni  Państwo.  Jeżeli  pani  Sekretarz

faktycznie tam była, nie widziałem, to przepraszam. Ja nie rzucałem słów, tylko pytałem dlaczego

Państwa nie było? Jeżeli pani była, ja pani nie widziałem, to przepraszam panią. Dziwne były dla

mnie podziękowania księdza proboszcza. Składał podziękowania na ręce pana Starosty, my mamy

swojego wójta,  nie potrzebujemy Starosty.  Nie odpowiedział pan Wójt na pytanie,  dlaczego tak

traktuje się dyrektorów szkół, że w jednych ogłasza się konkursy a w innych nie? Chciałbym, żeby
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pan się wypowiedział,  że w jednej  szkole był  konkurs, a w innej nie.  W Laskowcu, Ołdakach,

Borawem-  nie  było  konkursu.  Czy  będzie  w  Dzbeninie  i  Drwęczy?  Czekamy  panie  Wójcie,

czekamy. 

Pan Wójt- jak pan czeka, to pewnie się doczeka. Wszystko w odpowiednim czasie. Jednym zdanie

chcę odnieść się do tego co powiedział pan Pierzchała.  Była komisja 12- osobowa, mądrych ludzi.

I ta komisja oceniała jednego i drugiego kandydata. Zdecydowała tak, a nie inaczej. Nie byli tam

tylko przedstawiciele Wójta, nie tylko przedstawiciele organu prowadzącego. Z 12 to były tylko 3

osoby, to jest zaledwie 25%. nie zamierzam się wypowiadać w kwestii tego czy ktoś jest dobry czy

nie.  Ogłaszanie  konkursów  należy  do  kompetencji  organu  prowadzącego.  Ocena  pracy

kierowników  jednostek  należy  do  moich  kompetencji,  czy  to  się  panu  podoba  czy  nie.  To  ja

podpisuje się pod ocenami. Na dzień dzisiejszy nie był analizowany żaden inny konkurs. Jeszcze

nie zostały podjęte decyzje. Jak zostaną podjęte, będzie wydane stosowne zarządzenie i pan się

dowie. Nie udzielałem żadnego instruktażu żadnemu członkowi komisji. Nie wydzwaniałem jak

radny Podolak za pięć dziewiąta …

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- pan powoływał mnie tez do komisji i ja wiem co

było w tych komisjach. Proszę nie tłumaczyć, bo już na tę obłudę nie mogę patrzeć. Ja wiem jak

mnie pan powoływał, jak powoływałem panią Sekretarz, pana Dyrektora, Wójta. Tak jak pan kazał. 

Pan Wójt- ma pan swoje zdanie, czy go pan nie ma. 

Pan  Edward  Gryczka-  Przewodniczący  Rady- jeżeli  pan  mówi,  że  wszystko  jest  takie

przejrzyste, to po co kłamać. Normujemy dyskusję, proszę radny Konopka.

Pan  Jerzy  Konopka-  radny- chciałem  się  odnieść  do  wypowiedzi,  ja  na  pewno  nie  znałem

wyników wyboru. 

Pan  Wojciech  Pierzchała-  mieszkaniec-  pan  nie  zrozumiał  mojej  wypowiedzi.  Ja  tylko

nadmieniłem, ze pan Konopka dzisiaj powiedział, że wynik absolutorium był już wcześniej znany.

Powiedziałem, że podobna sytuacja miała miejsce przed wyborem Dyrektora, że wynik był znany

już 3 miesiące wcześniej. 

Pan Jerzy Konopka- radny- Panie Przewodniczący, Panie Wójcie, Szanowni Państwo, Szanowni
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uczestnicy dzisiejszych obrad.  Pozwólcie,  że  ja,  jako ten  skromny radny zaapeluję  do  naszych

kolegów z rady o zaprzestanie publicznych oskarżeń, oszczerstw w stosunku do poszczególnych

osób,  bawienie  się  w detektywów.  Do następnych  wyborów zostało  nam niewiele,  ponad rok.

Skupmy się nad tym co możemy jeszcze wykonać, dla mieszkańców naszej gminy, dla naszych

wyborców.  Zakończmy  to  co  jest  wskazane,  to  co  rozpoczęliśmy.  Proszę  was  bardzo,  nie

zostawiajmy tego bałaganu dla następnych, którzy będą przez pół następnej kadencji naprawiać to,

co  my zepsuliśmy.  Mam nadzieję,  że  pod koniec  kadencji  zasiądziemy gdzieś  przy wspólnym

obiedzie  i  poczujemy  się  jak  prawdziwi  obywatele,  tak  jak  wcześniej  wspomniałem,  z

wyczyszczonym przedpolem dla naszej, nowo powołanej Rady. Skieruję jeszcze słowa do swojego

kolegi, radnego Pupka, szanowny panie Rafale, proszę nie robić podziałów na terenie Laskowca i

Teodorowa. Przystąpmy do wspólnej działalności i na dzień dzisiejszy, do inwestycji dzięki panu

Wójtowi i Radzie, popierajmy wspólnie inwestycje w naszych dwóch okręgach. Powiem wprost,

jako  radny,  nigdy  nie  byłem  przeciwny  żadnej  inwestycji.  Nasza  współpraca  z  radnym

Gierwatowskim,  szkoda  że  byłym  radnym,  pomimo  różnić,  układała  się  pomyślnie.  Proszę,

realizujmy  inwestycje  na  terenie  naszych  miejscowości,  nie  róbmy  podziałów.  Czas  ucieka.

Dziękuję.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- kolego Jurku, masz swoje lata. Zabrzmiało to jak

z lat 80-tych, towarzysza Gierka. Towarzyszu dziękuję, proszę Kazimierz Jarzębski. Każdemu coś

zostało z lat 80-tych. 

Pan Kazimierz Jastrzębski- radny- moich dzieci pan Podolak nie uczył. Nie oceniałem i nie będę

oceniał. Natomiast bardzo wysoko cenię nowa panią Dyrektor, panią Magdę. Jak byłem w Radzie

Rodziców pracowałem w tej szkole, nie jako etatowy pracownik tylko społecznie. Skieruje słowa

do pana Dmochowskiego, jeżeli  ktoś ma problemy z samodzielnym myśleniem, jak bezmyślnie

podnosi rękę i głosuje. Bo niektórzy radni, z klubu radnych nie dorośli jeszcze do swojej funkcji. Są

na etapie krótkich spodenek i piaskownicy. Są w tym klubie ludzie, którzy mogą mieć różne zdania,

ale bynajmniej zachowanie ich i szacunek mówi o czymś. To są dzieciaki, które z łopatką bawią się

w piaskownicy. Chciałem zapytać,  co takiego się stało od dnia wczorajszego, że wszyscy radni

którzy uczestniczyli w komisji, o godz. 11:00 punkt absolutoryjny miał być przełożony na następną

sesję. Nie wiem, czy ktoś z tylnego siedzenia- zmiana, jednak nie będzie przekładany ten punkt. Ci

sami radni, którzy wczoraj podnieśli rękę, żeby to odroczyć, dzisiaj jak się zachowują. Więc ja się

zapytam pana Dmochowskiego, kto panu kazał tak głosować? 
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Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- proszę Państwa. Powiem tylko tak, podjęta była

decyzja o godz. 12 w dzień.  Przyjechałem z Piotrem Suchtą podpisać uchwały,  gdzie w naszej

ocenie on nie odzwierciedla woli Rady. Wiedzieliśmy, że pani Skarbnik miała jechać z Wójtem, jak

można było obradować nad czymś, co jest bardzo ważne dla włodarza, a czas naglił. 

Pan Bartosz Podolak- radny-  chciałem się krótko odnieść do słów radnego Konopki,  którego

cenię i szanuję. Panie radny, chciałem zwrócić uwagę na jedną rzecz, pan mówi, ze dalej padają

obelgi, jest dokuczanie. Ja prosiłbym o jedną małą rzecz, żeby pan przeczytał stenogram z tej sesji i

zwrócił uwagę na to, ile razy byłem obrażany ja, radny Suchta, pan Przewodniczący, poszczególni

radni,  pan  Wójt  również.  A ile  to  szło  w  druga  stronę,  bo  ja  uważam,  ze  w  żadnej  swojej

wypowiedzi  nikogo  nie  obraziłem.  Zawsze  starałem rozmawiać  merytorycznie.  Prosiłbym,  aby

takich uwag, bynajmniej pod moim adresem nie czynić. Inwestycje są realizowane tak jak widać.

Chciałem zwrócić uwagę na miejscowość Zabiele, są dzisiaj na paragrafach środki z których można

korzystać, trzeba tylko chcieć. Rzeczywiście, do końca tego roku możemy wykonać jeszcze wiele

zadań. Wiele zadań służących lokalnej społeczności, trzeba tylko chcieć te zadania realizować. My

jako Rada przeznaczyliśmy określone środki, trzeba zwrócić uwagę na to, że poszczególne zadania

można realizować. Realizacja tego budżetu nie zależy już od nas, jest od tego organ wykonawczy.

Dziękuję.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- punkt ostatni. Zamknięcie obrad. 

Do punktu 16.

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- Punkt 16. porządku obrad to zakończenie obrad. 

Pan Edward Gryczka- Przewodniczący Rady- Zamykam obrady XXXIV zwyczajnej sesji Rady

Gminy Rzekuń. 

Dziękuję  Wysokiej  Radzie  za  uczestniczenie  w obradach,  a  wszystkim pozostałym Państwu za

obecność i uwagę.

Protokołowały:

Emilia Bloch

Anna Malinowska
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